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Začetek meseca kulture v senci 
vremenske ujme

Februar je v Zgornji Savinjski dolini že dolga 
desetletja »rezerviran« za številne kulturne pri-
reditve, ki jih pripravljajo različni organizatorji, 
med slednjimi pa brez dvoma prednjačijo kultur-
na društva. Februar je tudi mesec občnih zbo-
rov, na katerih nevladne organizacije pregleda-
jo in ocenijo delo v minulem letu ter si zastavi-
jo cilje za tekoče leto. A letošnji februar bo dru-
gačen, saj nas je na začetku meseca prizadela 
vremenska ujma, katere posledice bodo nekate-
ri čutili vse leto in še dlje.

Največ škode je povzročil in še povzroča žle-
dolom, zaradi katerega je po prvih ocenah v Slo-
veniji poškodovanih okrog 500 tisoč hektarjev 
gozdov, kar je več kot 40 odstotkov celotne po-
vršine gozdov. Poškodovanega drevja je okrog 
tri in pol milijone kubičnih metrov, kar predsta-
vlja skoraj celoletno količino posekanega lesa v 
Sloveniji. Zaradi polomljenega drevja je bila v do-
ločnem času neprevozna več kot polovica vseh 
gozdnih cest. 

Končna ocena škode bo seveda znana šele, 
ko bodo terenske razmere omogočale pregled 
poškodovanih gozdov. V žledolomu poškodova-
ne iglavce bo treba posekati in odpeljati iz goz-
da najkasneje do konca aprila zaradi nevarno-

sti namnožitve podlubnikov, medtem ko bo za 
sanacijo poškodovanega drevja listavcev nekaj 
več časa.

Zelo velika škoda je nastala tudi na daljnovo-
dih, zaradi česar so bila nekatera območja dlje 
časa brez električne energije. V času zaključe-
vanja redakcije je bilo na območju Elektra Celje 
brez napajanja še vedno 3.895 odjemalcev. V 
naši dolini so v tem trenutku še vedno težave pri 
oskrbi z elektriko na nekaterih območjih v obči-
nah Rečica ob Savinji, Ljubno, Luče, Solčava in 
Gornji Grad.

Pri odpravi napak na električnih vodih z ekipa-
mi Elektra Celje, ki štejejo več kot 350 ljudi, ves 
čas sodelujejo gasilci, pripadniki civilne zaščite, 
gradbinci in marsikje tudi domačini - kmetje, ki s 
svojo mehanizacijo pomagajo utirati poti skozi 
neprehodna območja. Solidarnost je tako v na-
ši družbi še enkrat, kot že velikokrat v preteklosti, 
prestala težak izpit. Hkrati pa smo vsi dobili zelo 
jasno opozorilo, kako zelo, če ne že preveč, smo 
življenjsko odvisni od električne energije. Je bilo 
opozorilo dovolj krepko, da začnemo razmišlja-
ti o alternativah?

(ŠS)

(MŠ)
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LJUBITELJSKA KULTURA (ŠE) NE IZUMIRA

Kultura »po zgornjesavinjsko« ne zaostaja 
za nikomer 

Smo v mesecu, ki je že tradicionalno, kar 38 let, posvečen 
kulturi. Lahko rečemo, da predvsem ljubiteljski kulturi, saj že 
en pogled na program prireditev kulturnih društev in kulturnih 
organizacij Zgornje Savinjske doline razkrije, da kulturo v naši 
dolini ustvarjajo predvsem ljubiteljski ustvarjalci, ki delujejo v 
okviru različnih društev. Med organizacijami, ki so s kulturnim 
udejstvovanjem povezane profesionalno, so v letošnjem pro-
gramu le Osrednja Knjižnica Mozirje, Glasbena šola Nazarje ter 
zgornjesavinjske osnovne šole. Prednjačenje ljubiteljske kultu-
re seveda ni značilno le za našo dolino, tako je po vsej Sloveniji.

V SLOVENIJI SKORAJ 5.000 
KULTURNIH DRUŠTEV

Slovenija je na področju ljubitelj-
ske kulture svojevrsten fenomen. V 
naši državi je skoraj 5.000 kultur-
nih društev, ki delujejo v prireditve-
ni, izobraževalni in založniški de-
javnosti, povezanih v Javni sklad 
RS za kulturne dejavnosti (JSKD). 
Po podatkih slednjega kulturna 
društva letno pripravijo 16 tisoč pri-
reditev, na katere privabijo dobrega 
pol milijona obiskovalcev. 

Zaradi res impresivnih številk je 
ljubiteljska kultura v nacionalnem 
programu za kulturo 2014–2017 
(NPK) prepoznana kot javna dobri-
na, kulturno ministrstvo pa za nje-
no delovanje prek JKSD letno od-
šteje 3.807.000 evrov. V NPK je po-
udarjena velika vloga ljubiteljske 
kulture pri ohranjanju slovenske 
nesnovne kulturne dediščine, prav 
tako njene izobraževalne funkcije. 

Številni profesionalni umetniki 
so se s kulturo najprej spoznavali 
preko ljubiteljskih društev, sploh v 
naši polpretekli zgodovini so le-ta 

ustvarjala kulturno platformo, na 
podlagi katere so se kasneje do-
ločene dejavnosti profesionalizira-
le. Tako so nastala številna mestna 
gledališča, tako se je formirala tudi 
ena izmed največjih mrež, ki delu-
jejo na področju kulture, današnja 
knjižnična mreža. 

Tudi v Mozirju začetki knjižničar-
stva segajo v leto 1877, ko je zače-
la v kraju delovati čitalnica. V takšni 
ali drugačni je delovala vse do dru-

nju ljubiteljskih kulturnih dejavno-
sti igra JSKD oziroma njegove ob-
močne izpostave. Preko njih pote-
ka financiranje ljubiteljske kulture 
s strani ministrstva za kulturo, ki 
JSKD v ta namen letno odšteje sko-
raj štiri milijone evrov. 

Zgornjesavinjska društva, ki se 
ukvarjajo z ljubiteljsko kulturno de-
javnostjo, spremlja Območna iz-
postava JSKD Mozirje, katere ob-
stoj je bil kakšno leto nazaj pod ve-

likim vprašajem. Zaradi varčevanja 
v javnem sektorju je krovna organi-
zacija namreč razmišljala o preda-
ji pristojnosti za Zgornjo Savinjsko 
dolino velenjski izpostavi. Oddalje-
nost izpostave seveda ne bi bila v 
korist zgornjesavinjskim društvom. 
K sreči je izpostava za našo doli-
no ostala v Mozirju, vodi jo Simona 
Zadravec, ki tudi za letošnji mesec 
kulture obljublja pester prireditveni 
program.

S PRIREDITVAMI SODELUJE 
CELOTNA DOLINA

V mesecu kulture Zgornje Sa-
vinjske doline letos sodeluje oko-
li 15 zgornjesavinjskih ljubiteljskih 
društev, skoraj vse zgornjesavinj-
ske šole, Osrednja knjižnica Mozir-
je in Glasbena šola Nazarje. Osre-
dnja slovesnost praznovanja me-
seca kulture bo na Rečici ob Savi-
nji, večina osnovnih šol je ali še bo 
prireditve pripravila tudi za učen-
ce. Očitno pa smo Zgornjesavinj-
čani veliki ljubitelji gledališča, saj si 
lahko v mesecu kulture ogledamo 
kar devet različnih gledaliških pred-
stav, večino v izvedbi domačih kul-
turnih društev. 

Tolikšno število ljubiteljskih 
društev je dober pokazatelj, da 
tudi naša dolina ne zaostaja po 
dostopnosti kulturnih dobrin in 
hkrati še vedno opravlja svoje 
staro poslanstvo: spletanje vezi 
med ljudmi in utrjevanje družbe-
nih razmerij.

Tatiana Golob

ge svetovne vojne. Po vojni je s pr-
vo izposojo pričelo prosvetno dru-
štvo, katerega člani so knjižničar-
ska dela opravljali ljubiteljsko. Iz 
teh zametkov se je formirala Osre-
dnja knjižnica Mozirje, v okviru ka-
tere danes deluje sedem krajevnih 
knjižnic po vsej dolini.

DELOVANJE KULTURNIH DRUŠTEV 
SPREMLJA JSKD

Pomembno vlogo pri združeva-

DRŽAVNI PROJEKT, KI DELI LUČE 

Lučani na referendum o obvoznici, denarja za 
izgradnjo pa na državni ravni več ni

Na zadnjo sejo občinskega sve-
ta v Lučah je župan Ciril Rosc uvr-
stil točko o problematiki obvoznice 
in protipoplavne zaščite. Povod za 
to je bila novembrska delavnica na 
ministrstvu za infrastrukturo in pro-
stor, katero je sklical minister Sa-
mo Omerzel, lučki župan pa se je 
ni udeležil, saj je ocenil, da je izmed 

povabljenih edini, ki je zagovornik 
gradnje obvoznice. 

ENOSTRANSKA IZBIRA 
POVABLJENCEV

Na delavnici so namreč obrav-
navali prostorski razvoj kraja v po-
vezavi s prometno problematiko 
in poplavno varnostjo. Po bese-

dah Rosca so bili vsi ostali pova-
bljeni predstavniki stroke ali mini-
strstva ter nasprotniki gradnje ob-
voznice. Na seji je zato Rosc od 
svetnikov želel, da se opredelijo 
glede gradnje obvoznice, čeprav 
je bil projektu naklonjen občinski 
svet tudi v vseh sestavah prejšnjih 
mandatov. Rosc je predlagal, da 

svetniki glasujejo o čim prejšnji iz-
gradnji obvoznice in ureditvi proti-
poplavne zaščite, kot je predvide-
no v načrtih.

Župan je povedal, da je obvozni-
ca dejstvo v prostoru, državni pro-
storski načrt je bil sprejet s strani 
države in jo predvideva. Omenil je 
tudi populistično objavljanje medi-

V naši dolini kulturno ustvarjajo predvsem ljubiteljski ustvarjalci, ki 
delujejo v okviru različnih društev. (Foto: Ciril M. Sem)
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jev glede tega, saj prikazujejo sliko, kot da veči-
na Lučanov nasprotuje obvoznici, kar pa ni res. 
Prav tako so mediji izkrivljali podatke o obreme-
njenosti kraja glede prevoza tovornjakov, čemur 
je potrdil svetnik Jože Moličnik in dodal, da Dru-
štvo za trajnostni razvoj Luč zavira projekt ter za-
vaja novinarje in občane s svojimi izjavami ter, 
da se skozi Luče prevozi veliko lesa.

POBUDA ZA SVETOVALNI REFERENDUM
Svetnik Niko Bezovnik je predlagal, da mne-

nje ljudi o tem, koliko ljudi podpira ali ne podpi-
ra gradnjo obvoznice, preverijo na svetovalnem 
referendumu, za kar je pripravil tudi predlog z že 
določenim datumom referenduma. »Čeprav je 
referendum korak nazaj, naj se pokaže demo-

kratična volja ljudi,« je dejal in dodal: »Ker volja 
občinskega sveta na državni ravni očitno nima 
veljave, naj se vidi volja občanov.« 

To pa je zbodlo svetnika Jerneja Plankla, ki 
je menil, da o tej temi na tej seji ne morejo raz-
pravljati, saj ni na dnevnem redu seje in po po-
slovniku to ni mogoče. Tej ugotovitvi je naspro-
toval Blaž Voler in dejal, da poslovnik dovoljuje, 
da občinski svet lahko odloča o tem predlogu. 

Plankl je nato povzel zgodovino projekta ob-
voznica vse od leta 2004, ko so svetniki pr-
vič razpravljali o tem. Izpostavil je, da občina v 
vsem tem času na razgovor ni povabila zaseb-
nih lastnikov na tem območju ter da bi mora-
la sklicati zbor občanov, na katerem bi razpra-
vljali o tem. Javna razprava, katere se je udeleži-
lo le nekaj ljudi, po njegovem mnenju ni bila do-
volj, županu je očital, da z lastniki zemljišč v dva-
najstih letih ni nihče stopil v stik. »Največji pro-
blem pa je, da prehajajo zadeve na osebno ra-
ven in prihaja do sovraštva med ljudmi,« je me-
nil Plankl.

JE POLITIKA ZAMENJALA STROKO?
Škoda je po Planklovem mnenju tudi, da se 

gradnja obvoznice in poplavna zaščita kraja 
združujeta, kajti slednji nihče ne nasprotuje. Iz-
razil je tudi zaskrbljenost, da je nekako izključen 
iz občinskega sveta, kar se tiče prejemanja in-
formacij o tem, kaj se dogaja, saj so očitno mno-
gi pred njim vedeli, da bo na seji govora o refe-
rendumu. Plankl je že v razpravi povedal, da bo 
glasoval proti, ampak proti postopku, ne proti re-
ferendumu. 

Komentiral je očitke, ki letijo na društvo Luč, 
da naj bi bili glavni krivec za zaviranje projekta. 
Društvo obstaja dobra tri leta, težave z obvozni-
co pa so po njegovem mnenju že veliko dlje. Na 
te besede se je odzval tudi Rosc. Po njegovem 

so se največja nasprotovanja pričela po nastan-
ku društva Luč, hkrati je mnenja, da je pomanj-
kanje denarja za projekt politična odločitev, saj 
ne more mimo dejstva, da je predsednik društva 
podpredsednik stranke, iz katere izhaja tudi mi-
nister Omerzel.

PROJEKT NI SLAB
Da zadnji dogodki kažejo na politiko, je bil 

mnenja tudi Voler, ki je naštel povabljence na de-
lavnico, ki niso bili iz stroke ali ministrstva in prav 
vsi razen župana Rosca so bili člani ali simpati-
zerji društva Luč ali Državljanske liste. Tako eno-
stranska zasedba ni mogla dati poštenih dogo-
vorov, zato je podprl odločitev župana Rosca, 
da se delavnice ni udeležil. Dodal je, da stroka 
ni črtala tega projekta, črtala ga je politika. »Če 
bi bilo z načrtom obvoznice in poplavno zašči-
to Luč vse narobe, projekt ne bi dobil soglasja 
vseh sedemnajstih nosilcev urejanja prostora,« 
je zaključil Voler.

Svetniki so po pestri debati le glasovali za 
Bezovnikov predlog o svetovalnem referendu-
mu in ga potrdili. Ciril Rosc je še povedal, da 
preden bodo referendum razpisali, bodo pri-
dobili še pravno mnenje, da bo vse potekalo v 
skladu z zakoni. Dodal je še, da mu je takšen 
predlog v telefonskem pogovoru dal tudi mini-
ster Omerzel. »Čeprav rezultati svetovalnega 
referenduma, ki naj bi bil izveden 13. aprila, ni-
so obvezujoči, so moralno obligatorni,« je toč-
ko zaključil župan. 

Z odločitvijo za referendum pa se verjetno za-
čenja novo poglavje sage o lučki obvoznici, saj 
je že pred tem predsednik društva Luč Alojz Se-
lišnik v izjavi za nacionalno radijsko postajo na-
povedal, da, v kolikor pride do tega, bo odločitev 
dana v presojo na ustavno sodišče.

Tekst in foto: Štefka Sem

Niko Bezovnik: »Ker volja občinskega sveta na 
državni ravni očitno nima veljave, naj se vidi 

volja občanov.«

Ciril Rosc: »Čeprav rezultati svetovalnega 
referenduma, ki naj bi bil izveden 13. aprila, 

niso obvezujoči, so moralno obligatorni.«

Jernej Plankl: »Največji problem pa je, da 
prehajajo zadeve na osebno raven in prihaja do 

sovraštva med ljudmi.«



Savinjske novice št. 6, 7. februar 20146

Ljudje in dogodki

ŽLED, KOT GA ŠE NI BILO, POVZROČIL KATASTROFO

Brez elektrike in telefonskih povezav 
odrezani od sveta nekaj dni

Slovenija se je v zadnjih dneh spremenila v deželo ledu. Sneg 
je v soboto, 1. februarja, s sabo prinesel žled in ta je povzro-
čil pravo katastrofo za naravo in ljudi, sploh za tiste, ki so osta-
li brez elektrike in vode in so utrpeli precejšnjo materialno ško-
do. Tudi Zgornji Savinjski dolini ni bilo prizanešeno.

Zaradi poškodovanih električ-
nih vodov je bilo brez električne 
energije v ponedeljek približno če-
trt milijona ljudi po državi. Oviran 
je bil promet, saj so bile zaradi šte-
vilnih podrtih dreves zaprte mno-
ge cestne povezave. Veliko škode 

je nastalo v gozdovih in sadovnja-
kih. Otežena je bila oskrba s pitno 
vodo, nekateri vrtci in šole so bili 
zaprti v začetku tedna. Številni so 
ostali brez gretja več dni. 

V ZDRAVSTVU NE BELEŽIJO 
VEČJIH POŠKODB 

Zaradi padcev na poledenelih 

poteh in posledično poškodb se 
je povečal obisk zdravstvenih am-
bulant. Po besedah v. d. direktori-
ce Zgornjesavinjskega zdravstve-
nega doma Nazarje Darje Es so to 
bile predvsem lažje poškodbe, ki 
so jih oskrbeli v ambulantah. Ve-

liko škodo so v zdravstveni posta-
ji utrpeli zaradi izpada električne 
energije. Pokvarila sta se jim hla-
dilnika in vsa zaloga cepiva, ki 
so jo do srede urgentno že dobi-
li. Veliko težav jim je povzročal iz-
pad telekomunikacijskih povezav. 
Zdravstveno osebje je zato upora-
bljalo UKV postaje. Gasilci so jim 

bili v veliko pomoč pri prevozu po-
škodovancev. 

ELEKTRU CELJE ŠTEVILNI 
PRISKOČILI NA POMOČ

Po podatkih Elektra Celje je bi-
lo v naši dolini v nedeljo več kot 
4.000 gospodinjstev brez električ-
nega toka. Do srede so uspeli ele-

ktrični tok pripeljati v skoraj vsa go-
spodinjstva, z izjemo višje ležečih 
kmetij v Rastkah in Logarski dolini. 
Najbolj prizadeti so bili daljnovodi, 
transformatorske postaje, nizkona-
petostna omrežja. Pri odpravi na-
pak z ekipami Elektra Celje sodelu-

jejo gradbinci, ki sicer pogodbeno 
vzdržujejo omrežje in gradijo elek-
troenergetske naprave, gasilci, pri-
padniki civilne zaščite. V veliko po-
moč so marsikje domačini, kme-

tje, ki so s svojimi žagami utirali po-
ti skozi neprehodna območja. Za 
Solčavo so uspeli dobiti agregat v 
torek in z elektriko oskrbeti občin-
sko središče.

VODA OSTALA NEOPOREČNA
Direktor Komunale Mozirje An-

drej Ermenc je povedal, da je do 

motenj pri oskrbi s pitno vodo pri-
hajalo zaradi izpada električne 
energije. Največji problem je bilo 
črpališče Homec, ki je bilo najdlje 
časa brez dovoda elektrike, rezerv-
nega napajanja to črpališče nima. 
Nekajurno pomanjkanje vode so 

čutili prebivalci Juvanja, Okonine in 
Homca. Vse pomanjkljivosti so do 
ponedeljka odstraniti in normalizi-
rali oskrbo z vodo. Ermenc je pre-
pričan, da zaradi omenjena proble-

Tudi v nazarski občini so imeli prostovoljni gasilci ogromno dela s padlimi 
drevesi. (Fotodokumentacija PGD Nazarje)

Gasilci PGD Grušovlje pri odstranjevanju drevesa s stanovanjskega objekta 
(Foto: MŠ)

V Mozirju je padlo sosedovo drevo na hišo Staneta Novaka. 
(Foto: Ciril M. Sem)

V občini Luče so imeli številne plazove na cesti Planica-Ravne, kar 
domačini ne pomnijo. (Fotodokumentacija Občine Luče)
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ma ni vprašljiva oporečnost vode. 
V tem letnem času v zaledjih na-
mreč ni nobenega motečega ele-
menta, ki bi skalil vodo. 

Na območju, ki ga s pitno vodo 
oskrbuje Komunala Gornji Grad, z 
oskrbo po zagotovilu gornjegraj-
skega župana Stanka Ogradija ni-
so imeli težav.

OBČINA MOZIRJE V PRIMEŽU 
LEDU

Mraz, sneg in žled so tudi prebi-
valcem občine Mozirje povzroča-
li številne težave. Brez električne 
energije so bili od sobotnega po-
poldneva. Ker toka ni bilo vse do 
ponedeljkovega dopoldneva, je za 
ta dan odpadel tudi šolski pouk.

Župan Ivan Suhoveršnik nam je 
povedal, da je narava pričela ka-
zati zobe že v petek dopoldan, ko 
sta se v Ljubiji na streho stanovanj-
ske hiše podrli dve drevesi. Prosto-
voljno službo so nastopili gasilci, 
ki so drevesi odstranili in popravi-
li streho. Prava akcija pa se je za-

nje pričela v ranem sobotnem ju-
tru, ko je bila cela občina vklenje-
na v led in žled. Tako je bilo na te-
renu vsak dan okoli šestdeset pro-

stovoljnih gasilcev, ki so žagali po-
lomljena drevesa, skrbeli za pre-
voznost cest in premoženje obča-
nov. V tem času se je na pet stano-
vanjskih objektov podrlo z žledom 
obremenjeno drevje, drugih pet pa 
je ogrožalo. Poskrbeli so, da so bila 
drevesa odstranjena, objekti pa ob-
varovani pred še večjo škodo. 

Na terenu so bili z dvema gasil-
skima cisternama, s poveljniškim 
vozilom in vozilom za prevoz mo-
štva. Poleg tega jim je na pomoč 
priskočilo še deset traktoristov z 
vitlami, s katerimi so vlačili podrta 

drevesa s cestišč. Za delo so upo-
rabljali tudi dvajset motornih žag, 
ki so komaj sledile vsem potre-
bam. Skupaj so tako odstranili pre-
ko 600 dreves.

Do torka zjutraj je bil od sveta še 
vedno odrezan del Lepe Njive, ka-
mor so se podali gasilci na pomoč 

PREDSEDNICA VLADE OBISKALA NAŠO DOLINO

V prvi vrsti skrb za 
življenja in potem za 

materialne stvari

Predsednica vlade Alenka Bratušek in obrambni minister Roman Jaklič 
(desno) sta v sredo obiskala občine Ljubno, Luče in Solčavo. (Foto: MŠ)

Predsednica vlade mag. Alen-
ka Bratušek in obrambni minister 
Roman Jaklič sta v sredo obiska-
la v vremenski ujmi prizadete obči-
ne Ljubno, Luče in Solčavo. Župa-
ni Franjo Naraločnik, Ciril Rosc in 
Alojz Lipnik so ju seznanili z razme-
rami v svojih občinah, kjer so neka-
tera gospodinjstva še vedno brez 
elektrike, nekatere ceste pa nepre-
vozne.

V izjavi za medije je Bratuško-
va izpostavila, da je po državi še 
vedno največja težava preskrba 
z elektriko. Število tistih, ki so brez 

elektrike, se je po njenih navedbah 
krepko zmanjšalo. Za ocenjevanje 
škode, bo čas, ko se bodo razme-
re stabilizirale. Povedala je, da je v 
prvi vrsti skrb za življenja in potem 
šele skrb za materialne stvari. 

Apelirala je na delodajalce, naj 
prostovoljnim gasilcem omogočijo 
odhod na prizadeta območja, tiste 
delodajalce, ki delavcem ne verja-
mejo, da v službo ne morejo priti 
zaradi neprevoznosti cest, pa po-
zvala, naj sami preverijo, katere ce-
ste so prevozne in katere ne.

Marija Šukalo

Snežni plaz, ki se je sprožil na cesti med Lučami in Solčavo, je povzročil 
nemalo težav. (Foto: Mateja Brlec Suhodolnik)

Reševanje električnega omrežja na daljnovodu 
(Fotodokumentacija Občine Gornji Grad)

že zgodaj zjutraj. Prav tako je bilo 
do takrat brez elektrike še vedno 
več okoliških zaselkov. 

V REČIŠKI OBČINI IZSELILI ENO 
DRUŽINO

Po besedah župana občine Re-
čica ob Savinji Vinka Jeraja so ga-
silci iz te občine in člani civilne za-
ščite morali posredovati v vseh za-
selkih. Podrto drevje so čistili na ce-
stiščih in v bližini objektov. V Šen-
tjanžu je drevo poškodovalo nena-
seljeno hišo. V tem kraju je bil ogro-
žen tudi stanovanjski objekt. Zato 
so, kot je povedal župan, predlaga-
li izselitev družine. Po enem dnevu 
so se člani družine vrnili in spijo v 
delu hiše, ki ni v tako veliki nevarno-
sti. V Dol-Suhi je bil uničen kozolec. 

Prekinjena je bila dobava elek-
trične energije, mobilna telefoni-
ja ni delovala. Veliki težavi, s kate-
ro so se tudi soočali v občini, sta 
bili prekinitev dobave s pitno vo-
do v posameznih zaselkih ter bo-
jazen zaradi dogajanja na kanali-
zacijskem sistemu, kjer niso dela-
le črpalke. 

OKONINA IN JUVANJE OSTALA 
BREZ PITNE VODE

V občini Ljubno so se težave pri 
oskrbi z električno energijo in tele-
komunikacijami začele v soboto in 
še vedno trajajo v višje ležečih kra-
jih. Kot je izpostavil župan Franjo 
Naraločnik, so bila preko vikenda 
tako rekoč vsa gospodinjstva brez 
elektrike in telefonskih povezav, ve-
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liko težav pa je povzročalo tudi lo-
mljenje drevja, zaradi česar so bi-
le številne ceste kljub neprestane-
mu delu intervencijskih ekip zača-
sno neprevozne. 

Na območju Juvanja in Okoni-
ne se je pojavil problem z oskrbo 
s pitno vodo, ki so ga uspeli reši-
ti v relativno kratkem času, je po-
vedal predsednik občinske uprave 
Blaž Presečnik. Zaradi ogroženosti 

dveh hiš se je v nedeljo, ko so bile 
razmere najslabše, sestal občinski 
štab civilne zaščite, nakar sta bila 
oba problema uspešno rešena. Tu-
di v ponedeljek in torek je bila veči-
na naselij v ljubenski občini, z izje-
mo občinskega središča, brez elek- 

trike in telefona, medtem ko je bila 
prevoznost cest večinoma zagoto-
vljena. 

NA POMOČ PRISKOČILI VOJAKI, 
NA PRIHOVI POŠKODOVAN 

DALJNOVOD
V nazarski občini so, kot je pove-

dal direktor občinske uprave Samo 
Begič, na hiši v Nazarjah in Šmar-

tnem ob Dreti ter na gospodarsko 
poslopje v Kokarjah padla dreve-
sa. Drevesa grozijo še trem hišam 
v Šmartnem. Zaradi izjemno moč-
nega žledoloma so bile nekatere 
občinske in državna cesta Nazar-
je-Gornji Grad v nekaterih delih ne-
prevozne. Na lokalnih cestah je bila 
večja količina podrtih dreves in vej. 

Na Prihovi je poškodovan dalj-
novod. Škoda v gozdovih bo izje-

mno velika. Po Begičevi oceni je 
lahko poškodovanih tudi do 50 od-
stotkov dreves, največ listavcev. Vi-
še ležeči kraji imajo veliko težav z 
dostopnostjo. Pri čiščenju cest do 
teh krajev je na pomoč priskočila 
tudi Slovenska vojska. Podatkov o 

poškodovanih ljudeh nimajo. Oskr-
ba z električno energijo je bila mo-
tena več dni.

SOLČAVI BI POMAGALA ELEKTRO 
POVEZAVA S KOROŠKO 

V občini Solčava so ostali brez 
elektrike že v soboto popoldne. Po 
besedah župana Alojza Lipnika so 
na električne mrke že vajeni, saj so 

na koncu doline in s tem na repu 
oskrbe. »Prav zaradi tega se dogo-
varjamo z Elektrom Celje, da bi na-
redili nekakšen »bajpas« proti Črni 

in bi se v primeru izpada elektrike v 
Lučah in na Ljubnem mi napajali s 
koroške strani. Ideja je sicer še v fa-
zi projektiranja, a upam, da bo čim 
prej realizirana,« je povedal župan.

Lipnik je dodal, da so imeli po-
dobne težave kot ostali prebival-
ci po dolini. Težave z ogrevanjem 
so imeli tisti, ki so vezani na elek-
trično energijo. Kot drugod so imeli 
odtajano hrano v hladilnih skrinjah 
in zamrzovalnikih. Velik problem je 

predstavljalo nedelovanje teleko-
munikacij, zlasti pri nesreči enega 
prebivalca. Do reševalne postaje 
so ga prepeljali v pol ure.

Kot je dejal župan, se je v Solča-
vi izkazala solidarnost. Občani, ki 
imajo agregate, so jih posojali tu-
di drugim. V primeru daljšega iz-
pada električne energije Lipnik vi-

di rešitev v večjem agregatu, s po-
močjo katerega bi se lahko napa-
jala cela Solčava. Tudi pri čiščenju 
zlomljenih dreves s cest so se or-
ganizirali sami in poprijeli za delo 
pri odpravljanju posledic. Marsikaj 
se je uredilo brez posredovanja ob-

Gasilci PGD Gorica ob Dreti so odstranjevali drevesa, ki so poškodovala 
električne vode na zelo težko dostopnem terenu. (Foto: MŠ)

Na pomoč so prišli tudi pripadniki Slovenske vojske. 
(Foto: Uroš Kotnik)

Škode je tudi na okrasnem in sadnem drevju ogromno. 
(Foto: Tatiana Golob)

Vozniki so imeli nemalo težav z zaledenelimi avtomobili. 
(Foto: IS)

POPRAVEK INFORMACIJE
V 5. številki Savinjskih novic je v članku »Do letos univerzalni pravi-

ci, sedaj le še socialno šibkejšim« v tabeli s cenami pogrebnih in po-
kopaliških storitev prišlo do zamenjave cen pri občini Luče. In sicer je 
cena letnega najema družinskega groba 20 evrov, samskega pa 13 
evrov in ne obratno, ko se nam je zapisalo.

Tatiana Golob
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Zaradi naravne katastrofe so odpadle nekatere priredi-
tve ob mesecu kulture, nekaj pa jih bodo organizatorji izve-
dli ob drugih terminih, ko bodo razmere to dopuščale. 

ŽLEDOLOM NA LJUBNEM OB SAVINJI

Polomljena drevesa padla na hišo Kramerjevih

Padla drevesa so poškodovala otroško sobo, garažo, drvarnico, fasado, 
strešnike, žleb, ostrešje ... (Foto: Štefka Sem)

Drevesa obložena z žledom so 
v nedeljo pod težo klonila tudi v 
Lokah na Ljubnem ob Savinji. Pr-
vo drevo, ki je padlo na hišo, v ka-
teri živita Branka in David Kramer 
z mamo Ido in dvema majhnima 
otrokoma, je padlo ravno na otro-
ško sobo. Kar nekaj strešnikov, 
žleb, ostrešje, otroška soba in še 
kaj se je poškodovalo ob padcu 
drevesa, a to ni bilo edino. Drugo 
drevo je padlo na garažo in drvar-
nico ter jo uničilo, poškodovala se 
je tudi fasada.

SELITEV DRUŽINE 
NADSTROPJE NIŽE

Kramerjeva sta otroka z ded-
kom poslala v Podvolovljek, sama 
pa sta čakala na najhujše, saj je 
še kar nekaj dreves grozilo, da bo 
padlo na hišo. Štab civilne zašči-
te, gasilci in župan Franjo Naraloč-
nik so se v nedeljo zvečer ob ogle-
du terena odločili, da mora druži-
na zapustiti hišo, drevesa, ki naj-
bolj ogrožajo hišo, pa so določili 
za posek. 

Sekača se zaradi težkega terena 
v nedeljo nista mogla lotiti dela, sta 
pa v ponedeljek podrla najbolj kri-
tična drevesa. Kramerjeva sta tako 
v nedeljo zapustila podstrešno sta-
novanje, ki sta ga urejala zadnjih 
šest let, ter se preselila nadstropje 

nižje, k mami, saj so ocenili, da je 
betonska plošča dovolj močna, da 
bi zadržala padajoča drevesa. 

ŠKODO BI LAHKO PREPREČIL 
LASTNIK GOZDA

Kramerjeva se zavedata, da je 
moč narave nepredvidljiva, a naj-
bolj ju žalosti, da sta na podob-
ne scenarije, predvsem vetrolom, 
opozarjala lastnika gozda za njiho-
vo hišo, a ta ni ukrepal. Že leto in 
pol je, kar sta lastnika Ivana Uran-
ka z Ljubnega najprej ustno, nato 
tudi pisno opozarjala, da mora ure-
diti gozd za njihovo hišo. Besede in 
pisma niso zalegla, zato so se sku-

paj z lastnikom in predstavniki na-
zarske območne enote zavoda za 
gozdove dogovorili, da je potrebno 
posekati drevesa najbližja hiši. 

Kljub odmeri gozdarja se to 
ni zgodilo, zato je ukrepala goz-
darska inšpektorica Ida Oderlap 
Kranjc in lastniku naložila posek 
dreves, ki predstavljajo nevarnost 
za hišo. V odločbo je prav tako za-
pisala, da lastnik materialno odgo-
varja za povzročeno škodo na so-
sednjih parcelah ob morebitnem 
lomljenju vej ali dreves. 

Da vse besede niso zalegle nič 
in se lastnik še sedaj spreneveda, 
kar pa bi lahko bilo usodno tudi 

za katerega od družinskih članov, 
to najbolj jezi Kramerjeva. Pokanje 
dreves za hišo je namreč hudo pre-
strašilo tako otroka kot ostale v dru-
žini in edino, kar ju pomirja, je, da 
se k sreči ni nikomur nič zgodilo, 
tukaj sta predvsem mislila na otro-
ka. K sreči imata urejeno zavarova-
nje za padec dreves, a vse to ne od-
tehta strahu, predvsem pa po nju-
nem mnenju malomarnosti lastni-
ka, ki bi lahko s pravočasnim ukre-
panjem preprečil škodo na hiši in 
strah ljudi v njej. 

Lastnik gozda Ivan Urank je v 
pogovoru zatrdil, da se ne čuti kri-
vega za nastalo škodo, krivec je bi-
la naravna ujma. Kot je še povedal, 
je drevesa, ki so bila v bližini hiše, 
pred meseci posekal, in sicer toli-
ko, kolikor se mu je zdelo potrebno 
oziroma kolikor je predvideval, da 
bi lahko povzročala škodo. 

Zaradi zelo strmega terena je 
delo tam težko, bo pa s sekanjem 
nadaljeval takoj, ko bodo razmere 
to dopuščale. Urank meni, da po-
sebno velike škode podrto drev-
je na hiši ni naredilo. Po njegovem 
so lastniki hiše postavljali preblizu 
gozda in se zato ne čuti odgovor-
nega za nastalo škodo. Žal je pač 
narava pokazala zobe in tukaj lju-
dje ne moremo kaj, je še dodal. 

Štefka Sem

čine. Problem z zasutjem cestišča 
v dolžini nekaj več kot dvesto me-
trov so imeli 31. januarja pri Igli. V 
snegu je ostal ujet tovornjak. Tudi v 
tem primeru so domačini pomaga-
li odstraniti posledice.

SOLIDARNO POVEZANI OBČANI 
LUČ POMAGALI REŠEVATI TEŽAVE

Lučki župan Ciril Rosc ugota-
vlja, da šele ob problemu prekinje-
ne oskrbe električne energije in te-
lekomunikacijskih težavah ugotovi-
mo, kako pomembna je elektrika v 
našem življenju. Tudi v tej občini so 
prav zaradi tega ostali odrezani od 
sveta. Po večdnevnem izpadu elek-
trike so imeli težave z ogrevanjem 
v tistih gospodinjstvih, ki nimajo 
možnosti ogrevanja na trda goriva, 
odtalila se jim je hrana v hladilnih 
napravah, po kmetijah je bila ote-
žena mlečna proizvodnja in izvaja-

nje dopolnilnih dejavnosti. 
Večji snežni plaz v Podveži do 

kmetije Planinšek so sanirali. Podr-
to vejevje na lokalnih cestah po ob-
čini, kakor tudi na daljnovodu v Kr-
nici, Raduhi in Podvolovljeku so od-
stranjevali prizadevni domačini sa-
mi. Pri tem so jim pomagali gasilci 
in člani civilne zaščite.

POŠKODOVANA STANOVANJSKA 
OBJEKTA V ŠOKATU IN LENARTU

V gornjegrajski občini so bile 
po besedah župana Stanka Ogra-
dija aktivirane vse ekipe za zašči-
to in reševanje ter službe, ki opra-
vljajo zimsko službo in so sproti od-
stranjevali drevje s cest in poti. Iz-
pad električne energije je povzročil 
probleme z ogrevanjem, odtalila se 
je hrana, osnovna šola je bila še v 
sredo zaprta. Zaradi problema s te-
lekomunikacijami so bili odrezani 

od sveta nekaj dni. Padajoče drev-
je je naredilo škodo na stanovanj-
skem objektu v Šokatu in Lenartu.

NESEBIČNO DELO GASILCEV, 
CIVILNE ZAŠČITE IN DRUGIH 

PROSTOVOLJCEV
Kolikšna je škoda zaradi ledu in 

žleda ter kakšne bodo dolgoročne 
posledice, je težko napovedati. Vre-
menske napovedi so še nadalje za-
skrbljujoče. Zavarovalnice ljudi po-
zivajo, da poskrbijo najprej za svo-
jo varnost in škodo popisujejo, ko 
bo nevarnost mimo. 

Posledice bi bile bistveno slab-

še, če na terenu ne bi bilo toliko 
prostovoljcev, prostovoljnih gasil-
cev, reševalcev in vojakov, ki so ne-
sebično opravili ogromno število 
prostovoljnih ur. V naši dolini so bi-
li na delu člani vseh petnajstih ga-
silskih društev in civilne zaščite v 
vseh občinah. 

O žledolomu in opozorilih goz-
darjev glede nevarnega lomljenja 
in padanja dreves pišemo na stra-
ni 14.

Več fotografij lahko najdete v 
fotogaleriji na spletni strani www.
savinjske.com (geslo: kat14zled).

Marija Šukalo, Benjamin Kanjir
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Mirko Strašek: »V KLS-u smo že, 
in to ugodno, kupili zemljišče, kjer 
bomo zgradili skladišče končnih 

izdelkov.« (Foto: ŠS)

OBČINA NAZARJE

Gasilci zadovoljni z odnosi in rednim financiranjem

Županja Majda Podkrižnik in predsednik zgornjesavinjske gasilske zveze 
Janko Žuntar pri podpisu aneksa (Foto: Marija Lebar)

Med občinami, ki so uredile raz-
merja v izvajanju gasilske javne 
službe za leto 2014, je tudi nazar-
ska. Županja Majda Podkrižnik je 
na slovesni podpis aneksa k po-
godbi povabila predsednike vseh 
treh gasilskih društev v občini, po-
veljnika občinskega gasilskega po-

veljstva in predstavnike Gasilske 
zveze Zgornje Savinjske doline.

Aneks so podpisali predsedni-
ki prostovoljnih gasilskih društev 
Nazarje, Šmartno ob Dreti in Gori-
ca ob Dreti Roman Krajner, Bojan 
Štrukelj in Jernej Riga. Podpisa so 
se udeležili še poveljnik občinske-

ga poveljstva Miran Krefl ter povelj-
nik in predsednik zgornjesavinjske 
gasilske zveze Slavko Bric in Janko 
Žuntar. Vsi so izrazili zadovoljstvo 
nad dobrimi odnosi med gasilski-
mi organizacijami in občino. Seve-
da so potrebe in želje večje, a glede 
na sedanje splošno slabo finančno 
stanje se je treba zadovoljiti s tem, 
kar občina lahko da. Že to, so pove-
dali, da društva in zveza denar za 

dejavnost in opremo ter požarno ta-
kso dobivajo redno, je veliko vredno. 

Županja Podkrižnikova se je za-
hvalila za pomoč, ki jo gasilci nu-
dijo občanom in njihovemu pre-
moženju. Povedala je, da finanč-
nih sredstev za gasilsko službo ni-
so krčili in ostajajo na lanski ravni. 
Glede na izhodiščno leto 2010 so 
višja za okoli 20 odstotkov. 

Marija Lebar

KLS LJUBNO REŠIL PROSTORSKO STISKO

Na kupljenem zemljišču bodo postavili skladišče 
gotovih izdelkov

V preteklem letu je nemalo pra-
hu dvignila izjava direktorja podje-
tja KLS Ljubno Mirka Straška, da, 
v kolikor se ne bodo mogli več ši-
riti na Ljubnem, bodo primorani del 
svoje proizvodnje seliti v tujino. La-
stniki sosednjih zemljišč, ki jih je že-
lel kupiti KLS, so postavljali previso-
ko ceno ali pa prodajo pogojevali z 
drugimi zadevami. Največjo teža-
vo je predstavljala ljubenska agrar-
na skupnost, ki bi zemljišče, katere-
ga niti ne more prodati zaradi ne-
urejenega lastništva, rada prodala 
po mnenju Straška za bistveno pre-
visoko ceno.

ZADOSTILI BODO POTREBAM 
PODJETJA DO LETA 2017

V podjetju so se zato pričeli ozi-
rati za drugimi sosednjimi zemlji-
šči in zelo ugodno kupili zemljišče 
od Regijske razvojne agencije v ve-
likosti 4.300 kvadratnih metrov, za 
katerega so tudi že poravnali ku-
pnino. Obstoječo halo bodo podalj-

šali na parkirni prostor in pozidali 
prostor med halami ter s tem pri-
dobili novih 1.200 kvadratnih me-
trov proizvodnih prostorov, v kate-
rih bodo postavljene tri nove proi-
zvodne linije, kar zadostuje potre-

bam podjetja do leta 2017. Za proi-
zvodne potrebe bodo uporabili tudi 
dosedanje skladišče gotovih proi-
zvodov.

Stroški gradnje bodo tako bi-
stveno cenejši, kot bi bila pozida-
va na sosednjih zemljiščih, ki so 
jih nameravali kupiti, je povedal 
Strašek. Na novem zemljišču bo-
do postavili skladišče gotovih iz-
delkov. Zaradi odmaknjenosti od 
reke Savinje bo skladišče manj 
ogroženo pred poplavami in bo 
odprema lahko tekla nemoteno 
tudi v primeru poplave. 

DOGOVORI Z ELEKTRO CELJE 
USPEŠNI

Kar se tiče dogovorov s podje-
tjem Elektro Celje glede izboljšanja 
dobavnih pogojev električne ener-
gije z gradnjo kablovoda od Naza-
rij do Ljubnega so bili tudi uspešni. 
V KLS-u se namreč pogosto sreču-
jejo s slabimi napetostnimi razme-
rami in pogostimi prekinitvami do-

bav, kar ima zelo negativne posle-
dice na proizvodnjo. Elektro Celje je 
tako že pripravil terminski plan iz-
vedbe kablovoda, ki je usklajen s 
potrebami KLS-a po dobavi elek-
trične energije.

Kljub temu, da so po mnenju 
Straška v podjetju rešili vprašanje 
prostorov za nekaj let, se bo sestal 
z lastniki sosednjih zemljišč, ki so 
jih prej želeli kupiti, in jim ponudil 
možnost odkupa. Potem bodo na 
potezi lastniki, ki bodo ali pa tudi 
ne prodali omenjena zemljišča. 

»Vsaka slaba stvar ima tudi kaj 
dobrega v sebi in v tem primeru 
bomo gradili ceneje, kot bi na ze-
mljiščih, ki jih nismo mogli kupiti,« 
je ugodno rešen zaplet komentiral 
Mirko Strašek.

V podjetju so prejšnji petek po-
delili nagrade najbolj prizadev-
nim zaposlenim. O tem bomo pi-
sali v prihodnji številki Savinjskih 
novic.

Štefka Sem

IME TEDNA

Prostovoljni gasilec
Mnogi požrtvovalni ljudje so v teh dneh 

naravne katastrofe v Sloveniji pomaga-
li soljudem, a prav gotovo so bili v prvih 
vrstah neumorni prostovoljni gasilci. Med 
prvimi so se spopadli s podrtim drevjem, 
jih odstranjevali z objektov, cest, poti, celo 

iz rek. Pomagali so reševalcem, elektrikarjem, policistom, novinarjem 
in mnogim drugim. Kljubovali so žledu, mrazu in snegu ter pri tem tve-
gali življenje. Nekateri so vse to počeli, čeprav jih je tudi doma čakalo 
delo. Hvala vsem za vse!
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PREGLEDNA FOTOGRAFSKA RAZSTAVA SADJARSKEGA DRUŠTVA FRANCA PRAPROTNIKA MOZIRJE

Utrinki iz delovanja društva z noto preteklosti in 
tradicije

Sadjarji so fotografsko razstavo posvetili deseti obletnici delovanja društva 
in 80-letnici smrti Franca Praprotnika. (Foto: Marija Šukalo)

Sadjarsko društvo Franca Pra-
protnika in Osrednja knjižnica Mo-
zirje sta v mozirski galeriji pripra-
vila pregledno fotografsko razsta-
vo, ki so jo posvetili deseti obletni-
ci delovanja društva in 80-letni-
ci smrti pospeševalca zgornjesa-
vinjskega sadjarstva Franca Pra-
protnika. 

Pozdravne besede sta obisko-
valcem namenila direktorica knji-
žnice Petra Širko Poljanšek in žu-
pan občine Mozirje Ivan Suhover-
šnik. Pri tem je direktorica pouda-
rila, da je za delovanje društva 
najbolj zaslužen predsednik Alojz 
Plaznik, ki si z ostalimi člani priza-
deva, da se ohranja neprecenljiva 
dediščina starih sadnih sort, sad-
jarsko znanje pa se prenaša na 
mlajše rodove. 

Župan Suhoveršnik je prepričan, 
da je kljub temu, da je sadjarsko 
društvo eno od najmlajših v obči-
ni, njegova dejavnost zelo pestra. 
Ime, ki so si ga nadeli, nosi tisto no-

to preteklosti in tradicije, na katero 
moramo biti ponosni. 

Skozi razstavo je obiskovalce 
popeljal predsednik društva Alojz 
Plaznik. Pri tem je poudaril, da so 
želeli prikazati utrinke s strokovnih 
izobraževanj, mentorskega dela 
z mladimi in odmevnejših sadjar-
skih razstav ter ocenjevanj tovkca. 
Predstavili so tudi dokumentarno 
gradivo o sodelovanju s čebelarji, 

društvom kmetic, ljubitelji ptic, upo-
kojenci in osnovno šolo. 

Gradivo o Francu Praprotniku, ki 

je postavljeno na ogled, so prispe-
vali njegovi svojci in sorodniki. Vse 
svoje življenje je Praprotnik posve-
til učiteljevanju, družini in sadjar-
stvu. Za svoje zasluge pri pospeše-
vanju deželnega sadjarstva z dre-
vesničarstvom je prejel številna pri-
znanja, imenovanja in odlikovanja. 
Nekaj teh je moč videti tudi na raz-
stavi. 

Slednjo so s pesmimi in prozo 
obogatili pianistka Kristina Golob 
in pevec Gregor Verbuč ter recita-
tor Roman Čretnik, mozirski osnov-
nošolci in pevci okteta Mozirski 
koledniki. Razstavo si je mogoče 
ogledati vse do sredine februarja. 

Marija Šukalo



  

Oglasi
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

O naših prednikih (2)

PRILJUBLJENI OBREDI
Od nekdaj so ljudje uživali v raznih obredih, 

tudi navadah, bodisi verskih bodisi tistih, ki so bi-
li mejniki v življenju. Sem spadajo rojstvo in krst, 
poroka in smrt. Od posebnih obredov omenja-
mo še razne likofe, velikonočne, božične, novo-
letne, pustne in še bi lahko naštevali prilike, ko 
so ljudje kaj praznovali. Ne gre prezreti veselja 
ob koncu raznih velikih del na kmetiji, kot so že-
tev, trgatev, ličkanje koruze, predelava lanu, po-
žarjenje, pa tudi zaključek katere od domačih 
gradenj. 

Na sploh je bilo praznično razpoloženje ob 
cerkvenih praznikih ali doma prirejenih veselja-
čenj, kot so čajevke, jajčarija, svečarija in tako 
imenovane »gaude« (domače veselice) in po-
dobno.

Prizadevanje za srečevanje mladih ljudi je bi-
lo razumljivo in veliko, saj so na odročnih kme-
tijah marsikje živeli skoraj dolgočasno življenje. 
Izjeme so bile, če so v hišo prišli rokodelci, ki so 
prišli v štiro. Nekaj orodja je imela vsaka večja 
kmetija, drugo potrebno pa so prinesli rokodel-
ci s seboj v krošnji. 

Seveda je treba še upoštevati večja družin-
ska dela v zimskem času, kot je preja, popravi-
la orodja in opreme. Ta so povezovala družino 
v sožitje, ki je potekalo v petju domačih pesmi 
in pripovedovanju starih stricev ali tet. Tiste čase 
so si svetili s treskami, ki so bile pritrjene v kajfe-
žu. Ob taki svetlobi je bilo v hiši kar prijetno de-
lati. Ko je bilo treba moliti, je gospodinja modlila 
naprej, drugi pa so odmoljavali.

Seveda so poznali za vsako priliko ustrezen 
obred. Ti so bili v različnih predelih doline različ-
ni, marsikdaj tudi poimenovanja udeležencev 
teh obredov. Obredništvo je skozi čas spremi-
njalo oblike in vsebino raznih obredov. 

Če prav mladi rod morda ne pozna nekdanje-
ga obredništva, pa je treba skrbeti, da se v naše 
kraje ne prenašajo tujki. Vzor so nam lahko ve-
čji narodi (države) po Evropi, ki skrbno ohranja-
jo narodovo tradicijo.

Tu moramo posebej omeniti naš kraj Ljubno, 
kjer so do danes ohranili običaj potic (posebne 
oblike velikonočnih butar). Butare tam imenuje-
jo snopi. Ko prinesejo snop od žegnanja, naredi-
jo iz lesenih delov snopa križe in jih potem vsa-
dijo v zemljo. Gotovo je, da so prvotno na sno-
pe zelenja obešali pecivo, morda presno. Zato 
je še danes navada, da poreko za čas, ko pri-
pravljajo velikonočne butare, da pečejo potice. V 

dneh priprav ni zaželeno obiskovanje, da pač ne 
bi nekdo drug zunaj družine videl lik, ki je name-
njen blagoslovitvi v cerkvi. Vsakdo pač želi imeti 
najbolj zanimivo potico. In res, tedaj vidimo pred 
ljubensko cerkvijo prav posebne in zanimive po-
tice, od orodja do cerkvenih posod oblikovanih.

OBLAČILNA KULTURA
Nujno je treba omeniti oblačilno kulturo na-

ših prednikov. Na sploh lahko rečemo, da so se 
oblačili kar se da skrbno, posebno, ko je šlo za 
kmašne gvante. Jasno je, da govorimo o času 
po kmečki odvezi. Nekoč so namreč fevdalci ce-
lo predpisovali oblačenje svojih podanikov. Se-
veda so bile spet razlike v oblačenju v raznih pre-
delih Zgornje Savinjske doline. 

Dolgo obdobje so se ljudje oblačili v doma pri-
delane tkanine. To pričajo setvene navade, ki so 
bile temu prilagojene in povsem drugačne od 
današnjih. V sedanjih časih je pozabljena pride-
lava lanu, konoplje in podobnih rastlin, ki so jih 
predelali v tkanine. 

Še v začetku 19. stoletja je šmihelski župnik, 
imena žal ne vemo, v poročilu za deželne obla-
sti zapisal, da se moški oblačijo v kožnate hlače 

do kolen, nosilo lajbče iz bukovine (raševina) in 
srajce iz lanu. Na glavah imajo širokokrajne klo-
buke iz klobučevine. Za tisto obdobje še smemo 
trditi, da so doma predelali razne kože za obla-
čila, podplate in čevlje, zgornji del cokel, seveda 
pa tudi prejo iz lanu in volne za oblačila in obu-
tev (čoki). Tedaj pač še ni bilo med ljudmi tekmo-
vanja, kdo je bolj zanimivo oblečen … 

Gotovo so bile bistvene razlike med oblače-
njem višinskih in nižinskih prebivalcev. V str-
njenih naseljih je hitreje prodirala trgovina in z 
njo ponudba industrijskih izdelkov, predvsem 
raznovrstnih tkanin. Toda kmalu so bile razlike 
vse manjše. Dokaze za to trditev najdemo v sta-
rih fotografijah raznih ohceti in drugih slovesno-

sti. Časovno bi lahko opredelili nošnjo raševina-
stih oblek nekako do prve svetovne vojne, ko je 
predvsem hribovsko prebivalstvo še nosilo de-
lovne obleke iz grobega blaga (raševina in lane-
no perilo). 

Posebno občudovanje starih slik se nanaša 
na ženska oblačila. Krojenje teh je bilo skrbno, 
zahtevno in okusno (lepo). Morda posebej opo-
zorimo, da je med ženske naših krajev prodrl 
klobuk, prej so nosile zgolj svilene rute in peče. 

Pri moških je bila stvar okoli mode enostav-
nejša. Krojači so moške obleke šivali po enem 
kopitu. Posebno štemano je bilo, če je moški 
nosil poseben žameten lajbič. Marsikje so to 
oblačilo lepo okrasno vezli. Seveda je spadal 
k moškemu še klobuk, ki so le redko sneli. No-
šnja klobuka je izdajala razpoloženje lastni-
ka – če ga je nosil malo korajžno, je bila ma-
lo nazaj pomaknjen, lahko tudi izzivalno, če je 
bil pomaknjen naprej, skoraj na oči. Če ga je iz-
pod klobuka gledal pramen las, je to pomenilo 
spet štemano. 

V začetku 20. stoletja so tudi na deželo prodr-
li moški iberoki (kratki površniki). Te so največ-
krat le ogrnili, da je bilo bolj vpadljivo. Še bolj pa 

so nastopaško ravnali z manteljni (dolgi plašč). 
Nobel je bilo, če so se slikali in so moški imeli 
dolge plašče le ogrnjene.

Omenili smo že, da so bila ženska oblačila 
po videzu bolj vpadljiva in zahtevna. Še pred 
prvo svetovno vojno so v Lučah in okolici nosi-
le spodnja krila, ki so bila obložena in obdana z 
obroči, takšno krilo so imenovali baterenka. Če 
je bilo spodnje krilo neobloženo, so jih ženske 
nosila pač več hkrati, tako so bile videti bolj ši-
roke. Tako krilo je bilo imenovano interfad. Jo-
pici ali jakni so rekli šlebanka. Zgornjemu krilu 
so rekli jenkc. Otroško oblekico v celem so ime-
novali kantuš. 

Nadaljevanje prihodnjič.

Šiviljski tečaj v Solčavi leta 1928. Sliko hrani A. Videčnik v Mozirju.
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Nasveti, Ljudje in dogodki

V gozdovih je zaradi žledoloma 
življensko nevarno!

Damjan Jevšnik, vodja krajevne 
enote Gornji Grad, OE Nazarje ZGS:

»Gozdarji opozarjamo vse obča-
ne, da je zaradi žledu in nagnjenega 
in polomljenega drevja hoja po goz-
dovih ta čas življenjsko nevarna. V 
nagnjenih drevesih so velike sile, lo-
mljenje vej je nenadno in nepredvi-
dljivo, zaradi velike teže odlomljeni 
kosi padajo na tla zelo hitro. Če se 
veja odlomi, časa za umik ni! Vsako 
gibanje pod krošnjami dreves zato v 
času žleda odsvetujemo.

Kasneje, ko bodo temperature viš-
je in se bo žled stopil, bo gibanje po 

gozdu ponovno mogoče, ampak še vedno nevarno. Ob sanaciji žledoloma 
gozdarji pozivamo lastnike gozda in izvajalce del v gozdovih k skrajni pre-
vidnosti in preudarnosti. V nagnjenem drevju so močne in nepredvidljive si-
le, ki se ob sečnji sprostijo, večje veje in odlomljeni vrhovi dreves so pogo-
sto ostali med krošnjami in ob sečnji zgrmijo na tla. Pri sanaciji žledoloma 
naj dela opravljajo le usposobljeni in primerno opremljeni izvajalci del. La-
stniki gozdov, ki sanacije polomljenega drevja niso vajeni, naj za posek na-
gnjenih dreves najamejo usposobljene in izkušene izvajalce.«

Podrto drevje preko Drete (Foto: Marijan Denša)

Žled, ki je minuli konec tedna pu-
stošil po Sloveniji, ni prizanesel ni-
ti gozdovom v Zgornji Savinjski, 
še manj pa Šaleški dolini. Po prvih 
ocenah je v nazarskem gozdnogo-
spodarskem območju prizadetih 
okoli 15.000 ha gozdov oziroma 
30 odstotkov vseh površin. 

Zaradi poškodb bo predvidoma 
treba posekati okoli 70.000 m3 
drevja. Poleg tega gozdarji ocenju-
jemo, da je še trikrat toliko drevja po-
škodovanega v manjši meri – polo-
mljene veje in vrhovi, odrgnine idr. 
Tega drevja sicer ne bo treba nujno 
posekati, bo pa postalo bolj obču-
tljivo za drevesne bolezni in škodlji-
ve žuželke. To pomeni, da bo v eko-
nomskem smislu kasneje manj vre-
dno. Zaradi padlega drevja je nepre-
voznih 360 km gozdnih cest.

ŽLEDILO PREDVSEM V NIŽINAH
Najbolj poškodovani so gozdo-

vi v gospodarskih enotah Velenje 
in Bele Vode, sledi enota Nazarje. 

skovanje gozdov. Zlasti obisk gozda 
zaradi »firbca« je povsem odveč. Te-
ža padajočih vej in ledu je velika, za-
radi višine ima dodatno energijo in 
povzroči težke poškodbe. Tudi vožnja 
po cestah, ki potekajo skozi gozd, je 
nevarna zaradi padajočih dreves in 
vej. Če ne drugega, lahko padajoča 
drevnina voznike ujame v precep. 

Najprej se mora na drevju sta-
liti led, potem pa je treba počaka-
ti na veter, da bo vsaj del polomlje-
nih vej in vrhov popadal na tla. Še 
vedno pa jih bo kar velik delež ostal 
zagozdenih v krošnjah, kar pome-
ni, da se bodo sprostile šele pri iz-
vajanju del ali pa slučajno. Tam, 
kjer je treba zagotoviti prehodnost 
cest do domačij, je treba dela izva-
jati zelo previdno in v parih, še bo-
lje skupinah. Kdor dela v gozdu ni 
vajen, naj se zanj dogovori z izku-
šenim in registriranim izvajalcem.

Ko se bodo razmere toliko umi-
rile, da bo delo v gozdu kolikor to-
liko varno, bomo strokovni delavci 
ZGS opravili podrobnejše oglede 
gozdov in izdelali sanacijski načrt. 
Vsekakor bodo pri sanaciji imeli 
prednost iglavci, ki jih bo treba po-
sekati, izdelati in odpeljati iz gozda 
pred koncem aprila, torej pred roje-
njem podlubnikov.

Marijan Denša

Najmanj škode je bilo v enoti Sol-
čava, kjer je obseg poškodb zane-
marljiv. Žledilo je predvsem v niži-
nah, kjer je deževalo in so dežne 
kapljice primrznile na podhlajeno 
podlago. V višjih legah je padala 
sodra, ki se je od vej in druge podla-
ge odbijala, lahko bi rekli »odskako-
vala«. Vseeno pa je žled ponekod 
segal tudi nad 1.000 metrov nad-

morske višine. V šaleškem koncu 
je močno žledilo še na 1.200 me-
trih (sedlo Kramarica). Ker so goz-
dovi nedostopni, so podatki le oce-
ne, in to 3. februarja.

V Sloveniji je žled po prvih oce-
nah prizadel skoraj polovico goz-
dov (500.000 ha) in poškodoval 

za skoraj enoletni posek drevja 
(3,5 milijona m3). 

OBISK POŠKODOVANEGA GOZDA 
IZREDNO NEVAREN

Trenutno je vsak obisk poškodo-
vanega gozda tudi v naših krajih ži-
vljenjsko nevaren. Tudi gozdarsko 
strokovno osebje ima navodilo, da 
se v notranjost gozda (sestoje) ne 

odpravlja, dokler so razmere izredne. 
Poškodbe in škode lahko ocenjuje-
jo zgolj od daleč, z gozdne ceste in 
z nasprotnih pobočij. Podobno velja 
za izvajanje del v gozdovih in za obi-

MARIJAN DENŠA,
vodja odseka za gojenje 
in varstvo gozdov,
Zavod za gozdove Slovenije,
OE Nazarje

IZJAVA TEDNA

Direktor podjetja KLS 
Mirko Strašek:

»Vsaka slaba stvar ima 
tudi kaj dobrega v sebi in v 
tem primeru bomo gradili 
ceneje, kot bi na zemljiščih, 
ki jih nismo mogli kupiti.« 

(Foto: ŠS)
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ANA GLUŠIČ, NAJ UČENKA GLASBENE ŠOLE NAZARJE

Prejemnica visokih priznanj v treh glasbenih 
disciplinah

Ana Glušič je ena izmed štirih prejemnikov priznanj za naj učenca v 
Glasbeni šoli Nazarje. (Fotodokumentacija AG)

Glasbeno šolo (GŠ) Nazarje je v 
dvajsetih letih samostojnega delo-
vanja obiskovalo veliko nadarjenih 
učencev, ki glasbene uspehe niza-
jo tudi po končanem šolanju na nižji 
stopnji. Med temi nadarjenimi glas-
beniki je tudi Ana Glušič, dijakinja 
zadnjega letnika umetniške gimna-
zije v Velenju in ena izmed štirih pre-
jemnikov priznanj za naj učenca v 
GŠ Nazarje, ki so bila izbranim glas-
benikom podeljena na osrednji slo-
vesnosti ob 20. obletnici GŠ Nazar-
je v lanskem decembru. 

PREJELA ŠTEVILNA PRIZNANJA
Ana Glušič se je z glasbo priče-

la spoznavati preko učenja klavir-
ja. Hitro je pokazala svojo nadarje-
nost. Svoje prve uspehe, tako pri kla-
virju kot pri solfeggiu, je dosegla na 
tekmovanju mladih slovenskih glas-
benikov (Temsig). Med leti 2007 in 
2012 je na omenjenem tekmovanju 
prejela številna priznanja, med naj-
pomembnejšimi sta zlati plaketi iz 
orgel in zlati plaketi iz solfeggia, več-
krat je bila nagrajena tudi s poseb-
nim priznanjem za najboljšo izved-

bo obvezne skladbe tako na klavir-
ju kot iz solfeggia in orgel. 

Orgel se je že od vsega začetka 
učila na GŠ Frana Koruna Koželj-
skega v Velenju pri mag. Emi Za-
pušnik, od letošnjega šolskega le-
ta pa je njena profesorica mag. An-
dreja Golež. V letu 2010 se je ude-
ležila tudi mednarodnega tekmo-
vanja v Trstu in tam prejela 2. na-
grado iz klavirja.

Ker se je Ana navduševala kar 

nad tremi glasbenimi disciplina-
mi, se je temu primerno kot ena iz-
med redkih tekmovalcev udeleže-
vala tekmovanj iz vseh treh. Kot ka-
žejo njeni dosežki, številčnost disci-
plin ni vplivala na kvaliteto njenega 
igranja, saj je visoka priznanja pre-
jela prav na vseh področjih. 

IZBRALA ORGLE IN KLAVIR
Po zaključeni osnovni šoli in niž-

ji glasbeni šoli se je v letu 2010 vpi-

sala na umetniško gimnazijo v Ve-
lenju, smer glasba, kjer sta njena 
glavna predmeta orgle in klavir. Iz 
ljubezni do obeh instrumentov kot 
ena izmed redkih vztraja pri učenju 
obeh, čeprav so se s tem njene ob-
veznosti seveda podvojile. 

V tem času se že pripravlja na 
maturo iz glasbe, saj se letos nje-
no šolanje na umetniški gimnazi-
ji zaključuje. Svoje srednješolsko 
glasbeno izobraževanje bo zaklju-
čila s predmaturiretnim koncertom 
v maju, v mesecu juniju pa ji bomo 
Zgornjesavinjčani lahko prisluhni-
li na orgelskem koncertu v okviru 
poletnega orgelskega ciklusa v žu-
pnijski cerkvi v Mozirju.

Seveda bo Ana še naprej osta-
la predana glasbi, ki jo je že sedaj 
na različnih nastopih rada delila z 
ljubitelji glasbe. Eden njenih naj-
pomembnejših nastopov, ki se ga 
bo bodoča študentka glasbe zago-
tovo vedno rada spominjala, je bil 
orgelski koncert v Gallusovi dvora-
ni Cankarjevega doma v lanskem 
aprilu. 

Tatiana Golob

Slovenec leta 2013 postal 
Aleksander Doplihar

Slovenec leta po izboru Nedelj-
skega dnevnika je postal upokoje-
ni zdravnik Aleksander Doplihar, ki 
v Ljubljani vodi ambulanto za ljudi 
brez zavarovanja Pro bono. Dopli-

har, ki je lahko v zgled številnim, saj 
že več kot 60 let opravlja prosto-
voljno delo, je delno tudi Zgornjesa-
vinjčan, saj občasno živi v Mozirju. 

ŠS

DOMOZNANSKI VEČER Z ALEKSANDROM VIDEČNIKOM V NAZARJAH

Različne navade in običaji izginjajo v pozabo

Aleksander Videčnik je tokrat predstavil božične navade v preteklosti. 
(Foto: Marija Šukalo)

Muzej Vrbovec tudi v letošnjem 
letu prireja domoznanske večere 
z Aleksandrom Videčnikom. Na pr-
vem srečanju je publicist in naro-
dopisec razmišljal o božičnih na-
vadah. 

Pogovor z Videčnikom je vodila 
direktorica muzeja Barbara Šoster 
Rutar, ki je poudarila, da so ljudje 
že v daljni preteklosti oblikovali raz-
lične navade in običaje, pa naj so 
to bili verski ali ob pomembnih do-

godkih, kot so rojstvo, krst, poroka 
ali smrt, ki pa žal že izginjajo v po-
zabo. 

Peka kruha v božičnem času je 
prav tako del naše preteklosti, ki jo 
je predstavil Videčnik. Obred peke 
božičneka, kot so ga poimenovali 
po nekaterih krajih naše doline, se-
ga v čas pred drugo svetovno voj-
no. Božične navade so ljudje po-
sebno skrbno negovali predvsem v 

hribih. Ob prazniku so namreč po-
zabili na vse trpljenje in skrbi ter se 
posvetili praznovanju. K temu je so-
dila tudi peka kruha, ki je bil pove-
zan z nekim dogodkom. 

Ob zaključku večera so se v po-
govor z Videčnikom vključili tudi 
obiskovalci. Za marsikaterega iz-
med njih je bil star običaj del njiho-
vega otroštva. 

Marija Šukalo
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55 LET ŠOLSKEGA CENTRA IN 10 LET MIC VELENJE

Izobražujejo vse bolj za potrebe gospodarstva 
Darko Lihteneker, 
vodja MIC Velenje: 

»V teh desetih letih smo na MIC-
u zgradili kompletno infrastruktu-
ro z najsodobnejšo opremo za izo-
braževanje in usposabljanje za av-
tomehanika, strojništvo, mehatroni-
ko, elektroniko in informatiko. Zgra-
dili in opremili smo tudi energetski 
poligon za obnovljive vire, ki je na-
menjen predstavitvi pridobivanja ze-
lene energije in uporabi načela traj-
nostnega razvoja v praksi. S pomo-
čjo te opreme lahko strokovnjaki raz-
ličnih profilov, inženirji in učitelji prak-

tičnega pouka kvalitetno in učinkovito podajajo praktična znanja dijakom, 
študentom ter udeležencem funkcionalnih izobraževanj.«

Predstavitev delovanja simulatorja varne vožnje si je ogledal tudi Iztok 
Žigon, v. d. generalnega direktorja direktorata za investicije na ministrstvu 

za izobraževanje, znanost in šport.

V četrtek, 30. januarja, sta Šol-
ski center Velenje (ŠCV) in Med-
podjetniški izobraževalni center 
(MIC) Velenje v prostorih MIC-a na 
Koroški cesti v Velenju predstavila 
dosežke ob 55-letnici ŠCV ter 10. 
obletnici ustanovitve in delovanja 
MIC-a. Slednji se je na lokaciji ob 
Škalskem jezeru razvil v ugledno 
inovativno izobraževalno središče 
na območju Saša regije in širše. 

PREDSTAVILI CENTRA IN USPEHE
Obeh obletnic in uspešnega delo-

vanja so se na slovesnosti spomni-
li strokovni sodelavci, direktor ŠCV 
mag. Ivan Kotnik in vodja MIC Dar-
ko Lihteneker. Predstavila sta števil-
ne izobraževalne programe, inova-
tivne projekte in uspehe, ki jih dose-

gajo njihovi dijaki, študentje ter štu-
dentje ob delu tako doma kot v tujini. 

Njihovi strokovni sodelavci in 
projektni vodje Miran Papež (pro-
jekti ŠCV), Uroš Lukič (energetska 
sanacija) in Cveto Fendre (energet-
ski monitoring) so predstavili mo-
dele izvajanja iz različnih podro-
čij, ki so jih v tesnem sodelovanju z 
gospodarstvom in lokalno skupno-
stjo uspešno izvedli oziroma jih še 
izvajajo. 

Prisotni na srečanju so se se-
znanili z dosežki velenjskega sre-
dnješolskega centra na področju 
uporabnega raziskovanja, praktič-
nega usposabljanja in sodelova-
nja izobraževalnih ustanov, gospo-
darskih družb ter podjetij pri izgra-
dnji kompetenc in znanj uporabni-
kov tako imenovanega hibridnega 
izobraževanja. Ob tej priložnosti 
so prikazali delovanje simulatorja 
varne vožnje, plod izobraževalnih 
uspehov mentorjev, dijakov in štu-
dentov MIC Velenje. 

Pogovarjali so se tudi o viziji ure-
janja in spodbujanja razvojne ter 
raziskovalne dejavnosti, skupne-
ga nastopa gospodarstva in izo-
braževanja ter soustvarjanja po-
gojev za razvoj kvalitetnih delovnih 

mest. Uradni del srečanja so skle-
nili s podpisom pogodbe o sodelo-
vanju z Mestno občino Velenje, Go-
renjem IPC in družbo Mega M. 

Kulturniški del srečanja je izve-
del amaterski igralec Gledališča 
Velenje Karli Čretnik z odlomki iz 
Lainščkove monokomedije Mišo 
frajer, Janko hajer, ki pušča pečat 
rudarskega Velenja in s tem pove-
zanih likov.

Tekst in foto: Jože Miklavc

SEJEM TURIZEM IN PROSTI ČAS

Predstavila se je tudi 
mozirska občina

Turistično društvo Mozirje se je z zeliščarkami društva upokojencev na 
sejmu predstavilo 29. in 30. januarja. (Foto: Andrej Klemenak)

Turistično društvo Mozirje se je 
tudi letos z roko v roki z društvom 
upokojencev oziroma sekcijo ze-
liščark predstavilo na sejmu Tu-
rizem in prosti čas na Gospodar-
skem razstavišču v Ljubljani. Se-
jem spodbuja razvoj turizma v lu-
či trajnostnega razvoja, zato so 
na njem dobrodošli tudi manjši, 
lokalni ponudniki turističnih de-
javnosti.

V Ljubljani se je predstavilo pre-
ko tristo ponudnikov, ki bi si želeli 
užiti vsaj del pogače, ki jo vsako le-
to ponuja turizem. Slovenija je vse 
bolj zaželena destinacija tudi tuj-
cem, ki sem ne le prihajajo, ampak 
se tudi vračajo. Zavoljo urejenosti, 
prijaznosti in vse večje razpoznav-

nosti se na sejmu vsako leto pred-
stavi tudi mozirska občina. Slednja 
dolgoročno stavi na prihodke pred-
vsem iz zelenih dejavnosti, kakršen 
je turizem.

Turistično društvo se je z zeli-
ščarkami predstavilo 29. in 30. ja-
nuarja. Njihova dobra volja je tudi 
tokrat privabila veliko število obi-
skovalcev. Vsakdo je želel poizku-
siti zdravilne zvarke, ki so jih ponu-
jale, ob tem pa se je seznanil s tem, 
od kod prihajajo in kaj ga tam ča-
ka, če pride v goste. Predstavitev v 
sklopu Turistične zveze Slovenije, ki 
je bila v Marmorni dvorani Gospo-
darskega razstavišča, je bila zato 
uspešna.

Benjamin Kanjir

ZAHVALA

Iskrena hvala gornjegrajskim gasilcem za vso pomoč pri odstra-
njevanju drevesa s stanovanjske hiše.

Mlačnikovi 
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ZIMSKO-LETNI TURISTIČNI CENTER GOLTE

Zabava in sprostitev z učitelji smučanja in 
Bernardom Vajdičem

Bernard Vajdič se na Golte rad vrača in 
preizkuša tamkajšnje smučine.

Svetovni dan snega, ki je bil sredi januarja, so 
obeležili tudi na Golteh. Ob tej priložnosti so za-
dnjo nedeljo v januarju pripravili številne zabav-
ne aktivnosti za vse obiskovalce. 

Najmlajši so se zabavali z maskoto, krtkom 
Ligijem ob igluju in se preizkusili v natančnosti 
z metanjem kep v tarčo. Najdrznejši so v smu-
čarskem izzivu v veleslalomu poskušali doseči 
čas Bernarda Vajdiča. Udeleženec zimskih olim-
pijskih iger v Torinu leta 2006 je progo prevozil 
s časom 7,96. Najbolj sta se mu približala Jan 
Napotnik s časom 8,24 in Luka Ciras 8,52. 

Učitelji smučarske šole Beli zajec so navdušili obiskovalce v formacijski vožnji.

Krtek Ligi je zabaval najmlajše na smučišču.

stvu, da se Golte spreminjajo in razvijajo v pozi-
tivni smeri in znajo prisluhniti smučarjem. 

Smučarska šola Beli zajec in Smučarski klub 
Velenje sta otroke poučevala v smučanju in de-
skanju. Mnogi so se podali na testno vožnjo s 
smučmi znamke Völkl ali se preizkusili v zibobu 
– sankanju. Poslastica dneva je bila vožnja v for-
maciji učiteljev smučanja obeh omenjenih šol. 

Po besedah predstavnika organizatorja in 
moderatorja dogodka Matija Štrobla so bili z obi-
skom zadovoljni. Obenem upajo, da jim bo vre-
me naklonjeno, da bodo v prihodnjih mesecih 
lahko izvedli vse načrtovane aktivnosti, s kate-
rimi bodo poskrbeli za zabavo in rekreacijo obi-
skovalcev. 

Na Golteh sta se mudili tudi znani slovenski 
smučarki Špela Pretnar in Urška Hrovat, ki sta 
vodili tečaje smučanja in teka na smučeh za čla-
ne Vzajemna Klub.

Fotogalerijo si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: zltcgo)

Tekst in foto: Marija Šukalo

Vajdič ni skrival zadovoljstva, da je lahko 
smučal na Golteh. Progo namreč dobro pozna, 
saj je kot Velenjčan ob lepih zimah pogosto na 
teh smučinah. Pohvalno se je izrazil tudi ob dej-
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Obvestilo
Obveščamo vas, da bo v petek, 14. februarja 2014, Dan odprtih vrat 

Občine Nazarje. S svoji sodelavci si bomo, vsem zainteresiranim ob-
čankam in občanom ter predstavnikom medijev, vzeli čas za pogovor 
o pomembnih temah in aktualnih projektih.

Veseli bomo vaših predlogov in vašega obiska.

Županja Občine Nazarje
Majda PODKRIŽNIK, univ. dipl. ekon., l. r.

SPREJEM ZA NOVOROJENČKE IN STARŠE V NAZARJAH

Lani nekoliko manj rojstev kot prejšnja leta

Veseli živžav malčkov in njihovih sorodnikov je napolnil šolsko avlo. (Foto: Marija Lebar)

Županja Majda Podkrižnik in Občina Nazarje 
sta v sodelovanju s tamkajšnjima osnovno šolo 
in vrtcem pripravili sprejem za novorojenčke ge-
neracije 2013 in njihove starše. Starši in sorodni-
ki novorojencev se te tradicionalne prireditve ra-
di udeležujejo, o čemer je pričal lep obisk dogod-
ka v ponedeljek, 20. januarja.

Po krajšem in zanimivem nastopu vrtčevskih 
otrok je zbrane nagovorila ravnateljica OŠ Vesna 
Lešnik: »Pozorno spremljamo gibanje rojstev v 
občini, saj bodo sedanji novorojenci skoraj go-
tovo v kratkem obiskovali tukajšnji vrtec, v nekaj 
kratkih letih pa tudi našo osnovno šolo,« je deja-
la Lešnikova in otrokom ter staršem zaželela vse 
dobro v življenju. 

Dejavnost vrtca, kjer se po njenih besedah 
že veselijo novih otrok, je predstavila vodja vrt-
ca Veronika Kokovnik. »Veseli bomo, če nam bo-
ste zaupali najdražje, kar imate, to je svoje otro-
ke,« je med drugim dejala. Zbrane je pozdravila 
patronažna sestra Staša Rojten, ki skupaj s kole-
gico obiskuje družine in skrbi za dobro počutje 
novih članov in njihovih mam.

Županja Podkrižnikova je povedala, da se je 
lani v občini rodilo nekoliko manj otrok kot leto 
poprej. Tokrat je bilo vseh 21, dvanajst dečkov in 
devet deklic. »Uživajte te prve in srečne trenutke z 
vašimi malčki, saj ta čas kar prehitro mine. Raz-
mišljajte pa tudi o tem, da bi naročili še kakšne-

ga bratca in sestrico, saj ni lepšega kot majh-
ni otroci,« je dejala županja. Skupaj s sodelav-
ko Marinko Remic sta nato staršem predali dari-
la. Po sklepu občinskega sveta vsaka družina za 
novega člana dobi 125 evrov denarne pomoči.

Marija Lebar

KULTURNO DRUŠTVO SLAP

Še posebej bodo zaznamovali petnajstletnico 
delovanja

V zadnjih dneh januarja so 
se v Žekovcu na občnem zboru 
srečali literati, ki se združujejo 
v društvu Slap. Na srečanju so 
pregledali lanskoletno delo in se 
dogovorili za letošnje aktivnosti, 
ki bodo še bolj pestre kot običaj-
no, saj društvo praznuje 15-le-
tnico delovanja. Po končanem 
štiriletnem mandatu so predse-
dovanje ponovno zaupali dose-
danjemu predsedniku Stanku 
Gašpariču.

PREDSEDNIK GAŠPARIČ, 
PODPREDSEDNICA RAKUNOVA
Gašparič je zelo resno razmi-

šljal, da bi funkcije ne prevzel več in 
je to na zboru tudi povedal, a so ga 
člani prepričali, da je vendarle pri-
stal in prevzel predsedovanje še za 
en mandat. Če je ostal predsednik 
isti, pa so kar precej prevetrili in pre-
novili upravni in nadzorni odbor, iz-
volili so tudi novo podpredsednico, 
to je postala Anka Rakun z Ljubne-
ga ob Savinji.

LANI IZVEDLI VEČINO ZADANIH 
NALOG

Večkratna literarna srečanja 
so njihova stalnica. Ker združu-
jejo člane iz celotne Zgornje Sa-
vinjske doline in širše, poskrbijo, 
da se srečanja selijo po vseh ob-
činah doline, je bilo slišati iz pred-
sednikovega poročila. Prav tako 
so izvedli vsakoletno ekskurzijo, 
ki je namenjena druženju in spo-
znavanju lepot zgornjesavinjskih 
logov, vedno pa ima tudi literar-
ni pridih. 

Niso pa lani izdali svojega zbor-
nika. To bodo storili letos, ko ra-
čunajo izdati dvojno številko. Nje-
na predstavitev je načrtovana za 
november 2014. Razen tega bo-
do 13. februarja v Fašunovi hi-
ši pripravili skupaj s pevkami Pu-
šeljc literarni večer. Sodelovali bo-
do pri prazniku občine Ljubno, ki 
je od lanskega leta naprej njihova 
domicilna občina. Sicer pa imajo 
prav za vsak mesec pripravljeno 
kakšno aktivnost. 

Marija Lebar

Stanko Gašparič bo vodil Slap še en mandat. (Foto: Marija Lebar)
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KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Edino neporaženo člansko moštvo v tej sezoni

Nazarski košarkarji so slavili deseto zmago 1. dela prvenstva v 4. slovenski 
košarkarski ligi vzhod 1. (Foto: Rok Tkavc)

Posavje Sevnica : Nazarje 
73:88 (20:29, 21:21, 

17:18, 15:20)
10. krog: Ptuj : Vojnik 60:101, 

Posavje Sevnica : Nazarje 73:88, 
Bistrica : Vrani Vransko 74:56.

Lestvica po 10. krogu: 1. Nazar-
je 20, 2. Bistrica 16, 3. Vojnik 16, 4. 
Posavje Sevnica 15, 5. Vrani Vran-
sko 13, 6. Ptuj 10.

STRELSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Danes le še boj za 
srebrno in bronasto 

odličje
Prejšnji petek so se tekmovalci 

rekreacijske lige v športnem strelja-
nju z zračno puško pomerili pred-
zadnjič v sezoni 2013/2014. Na vr-
sti je bil 8. krog, ki je razblinil vse 
dvome o zmagovalcih. Tako v po-
samični kot ekipni konkurenci vodi-
jo gornjegrajski strelci.

Vodilni strelec lige Dušan Žehelj 
je podobno kot krog poprej z odlič-
nim strelskim rezultatom dokazal, 
da je ponovno najboljši strelec li-
ge. V ekipi Gornji Grad 1 sta se mu 
strelsko pridružila Boris Purnat in 
Peter Bezovšek, skupaj pa so do-
segli najboljši ekipni rezultat sezo-

ne, in sicer 513 od 600 možnih kro-
gov. S tem so razblinili vse dvome o 
ekipnem zmagovalcu lige. Za dru-
go mesto se še bojujeta Mozirje 1 
in Gornji Grad 2, o nosilcih srebrne 
medalje bo odločal današnji zadnji 
krog lige.

Tudi v posamični konkurenci je 
še odprt boj za srebrno odličje. V 
igri so še Milan Hrovat (SD Kna-
pi), Jure Žohar (SD Mozirje) in Bo-
ris Purnat (SD Gornji Grad). Ti trije 
strelci so zelo tesno skupaj, vendar 
je v ozadju še nekaj strelcev, ki lah-
ko presenetijo v zadnjem krogu.

Roman Mežnar

PLANINSKI VEČER V GRADU VRBOVEC

(Ne)znana Romunija malo drugače 

Marijan Denša je s pomočjo slikovitih fotografij predstavil naravne lepote, 
prebivalce in življenjski ritem Romunije. (Foto: IS)

Tretji planinski večer, ki jih še do 
srede februarja vsako sredo zvečer 
v gradu Vrbovec organizira Planin-
sko društvo Nazarje, je bil name-
njen predstavitvi Romunije. Slednjo 
so člani omenjenega društva razi-
skovali v lanskem juliju, ko so tja za 
dober teden odpotovali v organiza-
ciji turistične agencije, specializira-
ne za aktivna planinsko obarvana 
potovanja v tujino.

Naravne lepote, prebivalce in ži-
vljenjski ritem Romunije je s pomo-
čjo slikovitih fotografij predstavil 
Marijan Denša. Zbranim je državo, 
na katero številni še vedno gleda-

jo s predsodki, predstavil kot deže-
lo, nič kaj drugačno, predvsem pa 
ne manj vredno od svojih bogatej-
ših evropskih sosed. 

Spregovoril je o njenih prebival-
cih, ki se trudijo za boljše življenje, 
ki želijo ustvariti dobre bivalne po-
goje svojim otrokom in jim to poča-
si tudi uspeva. Zbrane je seznanil z 
romunskim gospodarstvom, kme-
tijstvom, ki je polno priložnosti in z 
bogato naravno danostjo, ki nudi 
številne možnosti za dober razvoj 
turizma. Malokomu je verjetno bi-
lo poznano tudi dejstvo, da so naši 
predniki svoja znanja o graditvi riž 

pridobivali ravno v Romuniji, iz nje 
so »uvozili« tudi cekine.

Skozi fotografije so si obiskoval-
ci ogledali tudi romunske vrhove in 
zanimive vasice ter mesta, ki so jih 
nazarski planinci obiskali, prisluh-

nili so zanimivostim o romunski 
flori in favni. Zagotovo je predava-
telj Denša za obisk malo znane de-
žele navdušil vsaj nekaj zbranih na 
sredinem potopisnem večeru.

TG

Nazarski košarkarji v letošnji se-
zoni 1. dela prvenstva 4. SKL vzhod 
1 v devetih krogih še niso izkusili 
poraza. Tako je ostalo tudi na so-
botnem gostovanju v Sevnici, na-
zarska ekipa pa se je kot edina ne-
poražena uvrstila v naslednji del 
tekmovanja.

Nazarčani so se odpravili v Sev-
nico z željo po polnem izkupičku v 
prvem delu prvenstva. Pred njimi je 
bila težka naloga, saj so prvo tek-
mo proti gostitelju Posavju v nazar-
ski dvorani zmagali tesno 86:85. 

Zahtevna naloga je bila dodatni 
motiv za zavzeto igro skozi celotno 
srečanje, nagrada pa je bilo prepri-
čljivo zmagoslavje.

Deseta zmaga v sezoni pomeni, 

da so zgornjesavinjski košarkarji 
edino neporaženo moštvo v vseh 
članskih tekmovanjih v Sloveniji. 
Sedaj jih čaka 2. del tekmovanja 
za prvaka, kjer se jim bo pridruži-

la Bistrica, ki se je uvrstila v nadalj-
nje tekmovanje z drugim mestom 
v skupini vzhod 1. Poleg njunega 
medsebojnega obračuna obe eki-
pi čaka boj z Metliko in Ivančno Go-
rico, ki sta osvojili prvi mesti v sku-
pini vzhod 2.

Roman Mežnar
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49. PODELITEV BLOUDKOVIH PRIZNANJ

Franček Gorazd Tiršek prejemnik Bloudkove plakete 
za leto 2013

Franček Gorazd Tiršek z Bloudkovo plaketo za 
leto 2013 (Foto: Franjo Pukart)

Grand hotel Union v Ljubljani je konec janu-
arja gostil slavnostno podelitev Bloudkovih pri-
znanj za leto 2013. Najvišje državne nagrade, ki 
jih je že 49. po vrsti podelilo ministrstvo za izo-
braževanje, znanost in šport, so namenjene lju-
dem, ki so tako ali drugače povezani s športom, 
ali pa je šport že kar njihov način življenja. Med 
prejemniki teh prestižnih državnih nagrad se je 
s svojimi vrhunskimi rezultati znašel tudi gornje-
grajski strelski as, športnik invalid Franček Go-
razd Tiršek. 

TIRŠKOVI VRHUNCI
Iz rok predsednika odbora za podeljevanje 

priznanj, legende slovenske gimnastike, Mira 
Cerarja je prejel Bloudkovo plaketo za pomemb-
ne tekmovalne dosežke v športu. Predlagatelji iz 
Zveze za šport invalidov Slovenije – Paraolimpij-
ski komite in Strelske zveze Slovenije so v svoji 
obrazložitvi zapisali: 

»Franček Gorazd Tiršek se je začel ukvarjati 
s športnim strelstvom leta 2006, tri leta po hudi 
prometni nesreči, ki je močno zaznamovala nje-
govo življenje. Leta 2007 je postal član držav-
ne invalidske reprezentance. Že v prvem letu na-
stopanja je z ekipo v kategoriji SH2 postal eki-
pni evropski prvak in podprvak v nemškem Su-
hlu, leta 2010 pa je osvojil tretje mesto na sve-
tovnem prvenstvu v Zagrebu. 

Prvo odmevno posamično mednarodno zma-

na paraolimpijskih igrah v Londonu leta 2012, 
kjer je v disciplini zračna puška stoje v zelo raz-
burljivem finalu in dan zatem, ko se mu je pokva-
rila puška, osvojil srebrno medaljo. Da se njego-
va izvrstna pripravljenost za prihodnje paraolim-
pijske igre v Riu stopnjuje, je leta 2013 dokazal 
s prvim mestom v padajočih tarčah SH2 na sve-
tovnem pokalu v Szczecinu na Poljskem in s tre-
tjim mestom na evropskem prvenstvu v Španiji.«

PREJEMNIKI BLOUDKOVIH PLAKET IN NAGRAD
Poleg Tirška so Bloudkovo plaketo prejeli pa-

raolimpijski plavalec Darko Đurič, šahovska le-
genda Ivan Božidar Bohak, nogometaš in nogo-
metni delavec Jože Horvat – Didi, judoistka Vlo-
ra Beđeti, atletinja Mateja Kosovelj, kolesar Ma-
tej Mahorič, gorska kolesarka Tanja Žakelj, nek-
danja vrhunska športnica v ritmični gimnastiki 
in sedaj trenerka dr. Branka Vajngerl ter uspešni 
raziskovalec na področju gibalnega razvoja dr. 
Rado Pišot.

Podeljene so bile tudi štiri Bloudkove nagra-
de, in sicer jo je za življenjsko delo prejel Sreč-
ko Remih, športni delavec iz Podčetrtka, legen-
da slovenskega hokeja Rudi Hiti je nagrado pre-
jel za izjemen prispevek k razvoju slovenskega 
športa, za vrhunski mednarodni športni dose-
žek pa sta bila nagrajena nekdanji izvrstni ko-
šarkar Peter Vilfan ter mladi deskar Rok Marguč.

Franjo Pukart

go je dosegel na svetovnem pokalu v španskem 
Alicanteju leta 2011, ko si je tudi priboril paraolim-
pijsko kvoto. V paraolimpijskem letu 2012 je na 
svetovnem pokalu v turški Antalyi postavil nov 
svetovni rekord v disciplini zračna puška leže – 
706,8 kroga. 

Vrhunec svoje dosedanje kariere je dosegel 

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE

Vražja Slovenka končno na zmagovalnih 
stopničkah

Trener Jože Berčič je s tretjim mestom Maje Vtič 
zelo zadovoljen. (Foto: Franjo Atelšek)

Predzadnja tekma najboljših smučark ska-
kalk pred olimpijskimi igrami je prinesla veliko 
veselje slovenskemu taboru, saj se je trenu-
tno najboljša in najbolj izkušena Maja Vtič kot 
prva Slovenka v zgodovini ženskega svetov-
nega pokala povzpela na stopničke za zma-
govalke. Te so mnogi pričakovali že na Ljub-
nem ob Savinji, pa pred tednom dni v Plani-
ci, toda Maji je to uspelo v avstrijskem Hinzen-
bachu. 

Po prvem, najdaljšem skoku serije ji je kaza-
lo še bolje, saj je vodila. V spremenljivih vremen-
skih razmerah in nervoznem čakanju na drugi 
skok, ko je morala kar dvakrat zapustiti rampo, 
pa je bilo 85 metrov dovolj za tretje mesto in pr-
ve stopničke naših vražjih Slovenk. 

Veselju simpatične Dolenjke se je pridružil 
nasmejani trener slovenske ženske reprezen-
tance Jože Berčič in povedal: »Odvalil se nam 
je kamen od srca. Stopničke smo pričakovali, 

vendar jih ni in ni bilo. Sedaj bo povsem nor-
malno steklo naprej, tako kot mora. Dekleta so 
bila tega sposobna že prej. Po prvi seriji nam je 
kazalo še bolje, vendar razmere v drugi so bi-
le zelo zahtevne in moramo biti zadovoljni. De-
kleta so dobro opravila svoje delo, pokazala so 
tako sposobnost kot tudi srce in s temi rezulta-
ti lahko gremo na olimpijske igre veliko bolj sa-
mozavestni.«

Franjo Pukart

Če ti v srcu ne gori močan ogenj, nima 
smisla poskušati. 

Dean Karnazes
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• PARTNERJA POŠKODOVALA Z NOŽEM
Nazarje: 28. januarja so policisti prejeli obvestilo, da v Zdravstve-

nem domu Nazarje oskrbujejo občana, ki ima roko poškodovano z no-
žem. Pričeli so zbirati obvestila in ugotovili, da poškodovani dve leti ži-
vi v izvenzakonski skupnosti s partnerko. Med njima je prišlo do prepi-
ra. Partnerka je pri prepiru z nožem po roki porezala svojega partner-
ja. Nasilje med partnerjema naj bi trajalo že dlje časa, zato bodo v zve-
zi zadeve zoper kršiteljico podali kazensko ovadbo na Okrožno držav-
no tožilstvo v Celju zaradi suma storitve kaznivega dejanja nasilja v 
družini. 

• S TOVORNJAKOM V AVTOMOBIL
Mozirje: 29. januarja je prišlo do prometne nesreče v Soteski. Do 

prometne nesreče je prišlo zaradi vožnje z neprilagojeno hitrostjo vo-
znika tovornega vozila, ki je zapeljal na nasprotni vozni pas in tam tr-
čil v osebno vozilo. Voznik slednjega je pri tem utrpel lahke telesne po-
škodbe. 

• REŠEVALNO VOZILO ZDRSNILO S CESTE
Zavodice: 29. januarja je v Zavodicah, v občini Nazarje, zaradi po-

ledenelega cestišča reševalno vozilo zdrsnilo in obstalo na robu cesti-
šča. Posredovali so gasilci PGD Nazarje in vozilo izvlekli nazaj na ce-
sto. Poškodovanih ni bilo.

• POLEDICA BOTROVALA TRKU MED VOZILOMA
Potok: 1. februarja so bili policisti obveščeni s strani voznice oseb-

nega vozila, da je bila kot voznica osebnega avtomobila udeležena 
v prometni nesreči, ni pa telesno poškodovana. Na kraj so odšli poli-
cisti, ki so ugotovili, da je do prometne nesreče prišlo zaradi polede-
nelega vozišča, zaradi česar je prišlo do trka med voziloma, na kate-
rih je nastala materialna škoda. Glede na stanje vozišča, ki je bilo po-
ledenelo in ni bilo posipano, bodo policisti zoper upravljavca in vzdr-
ževalca ceste podali predlog za uvedbo postopka pri drugemu pre-
krškovnemu organu.

• V HIŠNI PREISKAVI ZASEŽENI PREDMETI
Slovenj Gradec: 28. januarja so policisti PP Velenje v sodelovanju 

s policisti PP Slovenj Gradec in PP Mozirje opravili hišno preiskavo pri 
občanu, doma z območja Slovenj Gradca, katerega so sumili, da se 
ukvarja s preprodajo predmetov, ki izvirajo iz kaznivih dejanj. Pri tem 
so policisti zasegli dve motorni žagi znamke Husqvarna in Jonsered 
in set palic za golf, za navedene predmete občan, pri kateremu je bi-
la opravljena hišna preiskava, ni mogel dokazati lastništva. Ker bi naj 
predmeti, kateri so bili zaseženi pri hišni preiskavi, izvirali iz kaznivih 
dejanj, ki so bila izvršena na območju PP Mozirje, policisti pozivajo vse 
občane, da se v primeru, da pogrešajo navedene predmete, oglasijo 
na policijski postaji v Mozirje, kjer bodo opravili prepoznavo zaseže-
nih predmetov. 

• ŽLED LOMIL IN UNIČEVAL
Ljubno ob Savinji: 1. februarja ob 17.30 uri so gasilci PGD Okonina 

na Ljubnem ob Savinji odstranili s cest pet podrtih dreves, delavci Elek-
tra pa so odstranjevali napake na električnih vodih.

Rečica ob Savinji: 1. februarja ob 18.30 uri so na Rečici ob Savinji 
domači prostovoljni gasilci odstranili podrto drevo s ceste, gasilci PGD 
Grušovlje pa so pomagali pri odstranjevanju podrtih dreves na lokal-
nih cestah.

Luče: 2. februarja od 3h je na širšem območju občine Luče žled po-
drl ogromno število dreves, prekinjena je bila dobava z električno ener-
gijo, večina cest je bilo neprevoznih, težave so bile tudi v delovanju mo-
bilne telefonije. Posamezni zaselki so bili povsem odrezani od sveta. 
Zaradi stalno padajočih dreves je bilo delo reševalnih služb omejeno 
na življenjsko ogrožujoče zadeve.

Solčava: 2. februarja od 3h je na širšem območju občine Solčava 
žled podrl precej dreves, prekinjena je bila dobava z električno energi-
jo, večina cest je bila neprevoznih, težave so bile tudi v delovanju mo-
bilne telefonije. Posamezni zaselki so bili povsem odrezani od sveta.

Mozirje: 2. februarja ob 8. uri je na širšem območju občine Mozirje 
žled podrl ogromno število dreves, prekinjena je bila dobava z električ-
no energijo, večina cest je bila neprevoznih, težave so bile tudi v delo-
vanju mobilne telefonije. Zaradi stalno padajočih dreves je bilo delo re-
ševalnih služb omejeno. Neprekinjeno so bili na terenu tamkajšnji pro-
stovoljni gasilci.

Gornji Grad: 2. februarja od 8h je na širšem območju občine Gor-
nji Grad žled podrl večje število dreves, prekinjena je bila dobava z ele-
ktrično energijo, veliko je bilo neprevoznih cest. Zaradi stalno padajo-
čih dreves je bilo delo reševalnih služb omejeno na življenjsko ogrožu-
joče zadeve.

Ljubno ob Savinji: 2. februarja od 8. uri je na širšem območju obči-
ne Ljubno žled podrl ogromno število dreves, prekinjena je bila dobava 
z električno energijo, večina cest je bila neprevoznih, mobilna telefonija 
ni delovala. Posamezni zaselki so bili povsem odrezani od sveta. Zaradi 
stalno padajočih dreves je bilo delo reševalnih služb omejene na življenj-
sko ogrožujoče zadeve. Neprekinjeno so bili na terenu prostovoljni gasil-
ci PGD Okonina, Ljubno ob Savinji in Radmirje, ki so odstranjevali podrta 
drevesa in odklanjali druge nevarnosti za ljudi in premoženje. Poškodo-
vanih je bilo tudi precej objektov.

Nazarje: 2. februarja od okrog 8.20 ure je na širšem območju obči-
ne Nazarje žled podrl veliko dreves, prekinjena je bila dobava električ-
ne energije, veliko cest pa neprevoznih. Težave so bile tudi v telekomu-
nikacijah. Posredovali so gasilci PGD Nazarje, Šmartno ob Dreti in Go-
rica ob Dreti, ki so nudili pomoč pri odstranjevanju dreves s cestišča in 
električnih vodnikov.

Rečica ob Savinji: 2. februarja od 13. uri je na širšem območju obči-
ne Rečica ob Savinji žled podrl ogromno število dreves, prekinjena je bi-
la dobava z električno energijo, večina cest je bila neprevoznih, mobil-
na telefonija ni delovala. Zaradi stalno padajočih dreves je bilo delo re-

(Fotodokumentacija PGD Okonina)

• SMREKI PADLI NA STREHO
Ljubija: 31. januarja ob 10.45 sta se v Ljubiji na stanovanjsko hišo 

porušili dve smreki. Streha objekta je bila močno poškodovana. Gasil-
ci PGD Mozirje so prekrili 40 kvadratnih metrov ostrešja.
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ZAHVALA

Ob nenadni smrti našega brata, strica in botra

Rajka PEČOVNIKA
iz Podvolovljeka

31.8.1958 – 25.1.2014

se zahvaljujemo vsem dobrim sosedom in sorodnikom, ki ste nam 
priskočili na pomoč. Hvala zdravstveni dežurni službi Mozirje, po-
grebni službi Morana, gospodu župniku Vikiju Košcu, podjetju EM PK 
d.o.o., kolektivu doma planincev, pevcem za odpete pesmi, govornici 
Valči Robnik za besede slovesa, praporščakom.

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste 
darovali za sveče, sveta maše, hvala za vsa izrečena sožalja in ker ste 
ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči domači

ševalnih služb omejeno na življenjsko ogrožujoče zadeve. Posredo-
vali so gasilci PGD Rečica ob Savinji, Grušovlje in Pobrežje. 

Nazarje: 2. februarja od 17.30 uri je na širšem območju občine 
Nazarje žled podrl ogromno število dreves, prekinjena je bila doba-
va z električno energijo, večina cest je bila neprevoznih, mobilna te-
lefonija ni delovala. Zaradi stalno padajočih dreves je bilo delo reše-
valnih služb omejeno na življenjsko ogrožujoče zadeve. Neprekinje-
no so bili na terenu prostovoljni gasilci PGD Nazarje, Gorica ob Dre-
ti in Šmartno ob Dreti.

• PREGRETA PEČ CENTRALNE KURJAVE
Radmirje: 2. februarja ob 17h je prišlo zaradi izpada električne 

energije do pregretja peči centralne kurjave v stanovanjski hiši v 
Radmirju. Kljub oviranemu dostopu zaradi žledu in vremenskih raz-
mer so posredovali gasilci PGD Radmirje, Okonina in Ljubno ob Sa-
vinji, ki so iz kurišča odstranili gorivo in varovali peč do ohladitve in 
jo pregledali.

• PROSTOVOLJNI GASILCI ODSTRANJEVALI PODRTA DREVES
Lepa Njiva: 3. februarja so od 8.20 ure dalje in preko dneva v Lepi 

Njivi gasilci PGD Mozirje odstranili drevesa, ki so ogrožala tri stano-
vanjske hiše, ter s cest odstranili približno 370 podrtih dreves. 

Občina Nazarje: Istega dne od 8.35 ure dalje so na območju ob-
čine Nazarje gasilci PGD Nazarje in Šmartno ob Dreti odstranjeva-
li drevesa in čistili ceste v bližnji in daljni okolici. Odstranili so okoli 
150 podrtih dreves. 

Občina Ljubno: Od 8. ure dalje, 3. februarja so na območju obči-
ne Ljubno gasilci iz PGD Okonina in Radmirje odstranili okoli 150 
podrtih dreves.

• PRI ZLOMU NOGE NAMESTO REŠEVALCEV POSREDOVALI GASILCI
Ljubno ob Savinji: 4. februarja ob 9. uri si je občanka na Placu zlo-

mila nogo. Zaradi izpada telekomunikacijskih povezav ni bilo mogo-
če obvestiti reševalce nujne medicinske pomoči, zato so posredova-
li gasilci PGD Okonina in Radmirje. Občanko so oskrbeli in z gasil-
skim vozilom prepeljali v nazarsko zdravstveno postajo.

• NA NOVO PODRTA DREVESA POVZROČALA NOVE TEŽAVE
Občina Mozirje: 4. februarja okoli 7. ure se je na območju občine 

Mozirje zaradi žleda podrlo veliko dreves, ki so zaprla lokalne ceste, 
nekatera pa ogrožala stanovanjske objekte in gospodarska poslo-
pja. Posredovali so gasilci PGD Mozirje, ki so na enajstih lokacijah, 
na razdalji devetih kilometrov, očistili in omogočili prevoznost lokal-
nih cest ter z dvema vasema vzpostavili cestno povezavo. Skupaj 
so odstranili 631 podrtih dreves. Gasilcem so pomoč nudili tudi ob-
čani s štirimi traktorji ter z enim bagrom.

Občina Nazarje: Istega dne so na območju nazarske občine ga-
silci PGD Nazarje, Gorica ob Dreti in Šmartno ob Dreti odstranili veli-
ko podrtih dreves, padlih sveč, opravili prevoze vode idr.

Občina Ljubno: V sredo so v občini Ljubno gasilci PGD Okonina 
odstranili 50 podrtih dreves, ki so ovirala cestne povezave. Odstra-

(Foto: Benjamin Kanjir)

nili so tudi drevo, ki se je podrlo na stanovanjsko hišo in jo poškodo-
valo, ter drevo, ki je poškodovalo gospodarski objekt. 

Občina Rečica ob Savinji: 4. februarja ob 4. uri so na obmo-
čju občine Rečica ob Savinji gasilci PGD Rečica ob Savinji, Po-
brežje in Grušovlje pričeli z odstranjevanjem podrtih dreves za-
radi žledoloma. Odstranili so okoli 300 podrtih dreves preko lo-
kalnih cest ter omogočili njihovo prevoznost. Odstranjevali so 
tudi drevesa, ki so ogrožala stanovanjska ter gospodarska po-
slopja.

Občine Gornji Grad, Luče, Solčava: Tudi prostovoljni gasilci v 
drugih občinah po dolini so imeli ogromno dela, vendar zaradi iz-
pada elektrike od njih ni bilo mogoče prejemati poročil.
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GASILCI SO ZA VSE 
Ko je na zboru gasilcev v Grušovljah Janez Kuhar »Gložner« po-

hvalil delo domačih gasilcev in na splošno vso gasilsko srenjo, ni 
pozabil na kritiko najodgovornejših v državi, ki menda tudi gasil-
cem le še jemljejo. »A mi naj se ukvarjamo poleg gašenja, reševa-
nja, oskrbe z vodo še z reševanjem mačk, ugrebanjem sršenov, či-
ščenjem cesta …?!« Glas iz tretje vrste pa: »… in gašenjem srčnih sa-
movžigov!«

KDO POZNA NOVEGA PREDSEDNIKA?
Stane Lesjak, novi podpredsednik mozirskega odbora celjskega 

policijskega veteranskega društva Sever (levo): »Miran, a ti poznaš 
našega novega predsednika?«

Miran Rosenstein, drugi novi podpredsednik istega odbora is-
tega društva (desno): »Stane, ne poznam … Predlagajva bivšemu 
predsedniku Slavku Šmigocu, ki ga je prijateljsko prepričal, da pre-
vzame funkcijo, naj organizira spoznavni večer, sicer se zna zgoditi, 
da se bomo na naslednjem občnem zboru vikali.«

DOMAČI KONTROLOR DOMAČEMU DOPISNIKU NA TUJEM
Franjo Pukart, dopisnik Savinjskih novic iz Planice (levo): »Kaj ti ni 

všeč na moji akreditaciji?«
Jože Marovt – Pepč, fotograf, planinec, upokojenec: »Sumljivo je, 

da imaš kar dve, jaz pa nobene!«
Franjo: »Za kontrolo vstopnic je pač ne potrebuješ.«

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)

(Foto: FA)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 7. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Novitete v Knjižnici 
Mozirje

LEPOSLOVJE: 
Yovanoff, Brenna: Zamenjava, Winnemuth, Meike: Veliki dobitek, Sca-

rrow, Simon: Orli in volkovi, Beckett, Simon: Klic groba, Cestnik, Helena: 
Deseteronočje, Alexander, Tasha: Za razbitim steklom, Jackson, Vina: Go-
spodarica noči in zore, Adeline, L. Marie: Razgaljena S.K.R.I.V.N.O.S.T., 
Beckett, Simon: Šepet mrtvih, Quinn, Julia: Kavalirjeva ponudba, Hoyt, Eli-
zabeth: Nespodobne slasti.

STROKOVNA LITERATURA: 
Gori, doli, sem in tja : folklorne pripovedi iz Zgornje Savinjske doline, 

Alexander, Eben: Pogled v večnost : nevrokirurgovo potovanje v življenje 
po življenju, Bolt, Usain: Hitrejši od strele : avtobiografij, Kraske, Eva-Maria: 
Kislinsko-bazično ravnotežje, Bousfield, Jonathan: Slovenija, Žišt, Damija-
na: Nevidni svet žrtev prometnih nesreč, Biddulph, Steve: Vzgoja deklet, 
Sharma, Robin Shilp: Življenjski nasveti meniha, ki je prodal svojega ferrari-
ja, Höfler, Janez: O prvih cerkvah in župnijah na Slovenskem.

MLADINSKA LITERATURA: 
Lewis, Gill: Beli delfin, Barker, Dominic: Adam in Arkonavti, Edwards, Ga-

reth: Drobna ptica, Garner, Lynne: Kuža je bil!, Warnes, Tim: Nevarno!, Fre-
edman, Claire: Kdo je za večerjo?, Kuharska knjiga za fante, Weinhold, An-
gela: Nevarne živali, Mennen, Patricia: Vse o dinozavrih, Erne, Andrea: Od-
krivamo vesolje.
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 Petek,
7. februar

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Vzleteli smo!
ob 17.00. Strelišče v Mozirju
Tekmovanje v streljanju z zračno puško
ob 19.00. OŠ Rečica ob Savinji
Otvoritvena slovesnost praznovanja meseca kulture in 
medobčinska slavnostna akademija ob kulturnem 
prazniku s podelitvijo območnih priznanj za kulturno 
delovanje

Sobota,
8. februar

ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Turnir v nogometu 
(selekcije U9 dopoldan in U11 popoldan)
ob 19.00. OŠ Šmihel nad Mozirjem
Gledališka predstava Stevardese pristajajo

Nedelja, 
9. februar

ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Turnir v nogometu 
(selekcije U13 dopoldan in U15 popoldan)
ob 15.00. OŠ Lepa Njiva
Gledališka predstava Stevardese pristajajo

Torek,
11. februar

ob 18.00. Prostori Karitasa Mozirje-Šmihel
Začetek tečaja retorike in komunikacije
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predstava Deseti brat v izvedbi dramskega igralca 
Anatola Šterna

Sreda,
12. februar

ob 16.30. Knjižnica Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Nevarno!
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Nevarno!
ob 19.00. Gostišče Vrbovec Nazarje
Planinski večeri: Društveni izleti v letu 2013

Četrtek, 
13. februar

ob 15.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Literarno srečanje
ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Snežnosek
ob 18.00 Kulturni dom Mozirje
Lutkovni abonma: Dinozavri

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	
IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit-
skih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	HRANA	ARAS	ZA	PSE,	MAČKE	IN	KONJE
Nudimo kvalitetno naravno hrano in priboljške brez konzervan-
sov, barvil in ostalih dodatkov za pse, mačke in konje. Dostava na 
dom. Več informacij na www.hranaaras.com ali na 041 783 491.

Trgovina, posredništvo in zastopništvo Matej Pečovnik s.p., Tominškova ul. 
8, 3331 Nazarje

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kme-
tijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 041/354-
505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	KAMNOSEŠTVO	PODPEČAN
Ugodna izdelava nagrobnikov in kamnitih okenskih polic. Tel. 
03/89-70-300 ali gsm 070/849-569.

Kamnoseštvo Podpečan Sebastjan s.p., Šalek 20, 3320 Velenje.

◊	MV,	KO	POTREBUJETE	POMOČ,	SOCIALNO	
VARSTVO	BREZ	NASTANITVE
Gospodinjska opravila, obisk zdravnika, osebna nega, pogovor, 
energijska terapija za lažje uživanje v življenju, vse ostalo po do-
govoru. Pokličite 031/606-162.

Marjetka Vodovnik s.p. Na trgu 5, Mozirje.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vozil, 
traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; gsm 
041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, 
peletni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Fir-
št; gsm 041/809-318. 

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM 
Prodam zajce za zakol ali nadaljno re-
jo; gsm 031/408-542.
Prodam bika s. r. in teličko limuzin, 
težka 130 kg; gsm 031/855-186.
Prodam ovna in brejo ovco; gsm 
031/743-955.
Zajce za zakol ali nadaljno rejo pro-
dam; gsm 051/357-683.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim vse vrste telic in krav za zakol; 
gsm 031/832-520.
Kupim kravo ali telico za zakol ali do-
pitanje; gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM 
Prodam bio olivno olje (hladno sti-
skano), 13,00 EUR/l, tel. št. 03/5841-
495 od 16.00 ure dalje.
Prodam jesenovo klado za sekanje 
mesa in metrska drva; 031/800-852.
Naravno pridelano domače buč-
no olje. Cena za liter 12 EUR; gsm 
031/366-133.

Prodam domač česen, šalotko in ru-
meno čebulo; gsm 040/220-643.
Prodam pancarje atomic B75, kot no-
vi, št. 46-47 (31); gsm 041/663-268.
Prodam 9 m suhih cepljenih drv. Zlo-
žene, 1 leto pokrite; gsm 031/780-
074.
Mast in ocvirke domače prodam; gsm 
051/357-683.
Prodam suha bukova drva; gsm 
041/354-573.

DRUGO – KUPIM 
Kupim traktor zetor, IMT, univerzal, ter 
ostale traktorje, dobro plačilo; gsm 
051/203-387.

OSEBNI STIKI
Spoznati želim prijetnega moškega 
od 49 – 55 let, nealkoholik, neka-
dilec, pridem k tebi; gsm 070/225-
238.
Veren očka išče zvesto, prijazno, od-
kritosrčno punco; gsm 041/229-
649.
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